BENEATH WORDS©

The Journey

William Bruce Sechrest

This book is the seventh in a series of twelve books published by the Center For Vibrational Studies. Each book bears the title Beneath Words©; each book comprising a part of a journey bearing a similar name. Best practice is to read these twelve books in the order in which they are published.

Copyright © 2020 by William Bruce Sechrest

All rights reserved

Author’s Preparatory Comment

You, the reader of these words, are now beginning the seventh book of this twelve- book series and you will soon be entering the seventh part of your Journey, Beneath Words.

Along the way, you have been introduced to, and become engaged in, a new kind of thinking about which I write; a new kind of thinking that is meant to supplement the current kind of thinking in which we “humans” are now being schooled.

It being a new kind of thinking that treats “words”, “symbols” and “images” as what they really are....

....sounds/marks/vibrations with meaning....

....their meaning emerging out of, and relating to, the vibrations upon which they have been superposed.

Thus, when you are sounding (speaking) or marking (writing) verbally about “anything”, what is actually occurring is that these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” are always being superposed upon the vibrations that lie beneath “them” -- examples being:

Superposing the word, “body”, upon the vibration that is “your body”;

Superposing the word, “brain”, upon the vibration that is “your brain”;

Superposing the word, “mind”, upon the vibration that is “your mind”;

Superposing the phrase, “verbal reality”, upon the vibration that is the “physical reality” in which your “body/brain/mind” dwells.

Superposing the word, “cat”, upon the vibration that is called “cat”;

Superposing the word, “mouse”, upon the vibration that is called “mouse”.

A similar statement applying to any vibrating something of substance called a “cell”, “molecule”, “atom”, “particle” or a “string” (if its proved there is such a “thing”.¹

Also:

Along the way you, the reader of these words, have been introduced to a natural selecting process that is really the vibrating interacting (selecting) process by which Vibration (as source/substance) acts upon itself and produces each expression of “all that exists”.

Frequently called “evolution” -- less frequently called “an interacting force” -- and even less frequently called a natural process of renormalizing -- this vibrating interacting (selecting) process is....

....the Creative Process by which each vibration emerges and exhibits, vibrationally, an Historical Bias favoring acts of selecting previously made.

Furthermore,

By now, you are also aware that:

Absent the presence of these sounds/marks/vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, nothing could be verbally stated about anything; present the presence of these sounds/marks/vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” anything can be verbally stated about anything and, potentially, anything verbally stated in the positive (+) can also be verbally stated in the negative (-).

And, you are also aware of these formulas about which I write and understand what the “symbols” contained in these formulas mean:

VP:+/- vp:+/-

Additionally,

By now, you are also aware that through this vibrating interacting (selecting) process “you” as an “infant”, “baby”, “toddler”, “child”, “adolescent”, “student”, “adult” have gradually been taught by a “teacher” and ultimately learned to produce these sounds/marks/vibrations with meaning using the mechanics of “your voice” and “your writing hand” (the latter aided by a “marking tool” applied to a “smooth surface”)....

....the “sound” of “your voice” and the “mark” of “your writing hand being unique to “you”....

....since no one other “you” sounds/marks as “you” do....

....your sounds/marks being unique to “you” in the same way in which “your fingerprints” are unique to “you”....

....these vibrating characteristics being part of your vibrational footprint.

In fact, by now you should be aware that it only after these sounds/marks/vibrations with meaning emerge from “your body” in a manner coordinated by “your brain” that you have a “mind” and a “verbal reality”:

Your “mind” and the “verbal reality” in which “it” dwells existing Above Words;

Your “body/brain” and the physical reality in which “they” dwell existing Beneath Words;

Your “words/symbols/images” serving as a code linking what lies Above Words with what lies Beneath Words;

these sounds/marks/vibrations with meaning called your “words”, “symbols” and “images” equating to vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” through which “your mind” views and produces “stories” about what you are experiencing in “you” and “your surroundings.

Yet,

By now, you may not be aware of how what has just been verbally stated actually (really) applies in “your life” both Beneath Words and Above Words.

And, you may not be aware that what “you think” is naturally biased by the “words”, “symbols” and “images” that you are currently selecting -- present moment by present moment -- to create and inform “your mind” and “its verbal reality.

So, let’s begin with a simple “real experiment” called “going outside”; a “real experiment” in which you can actually (really) engage by simply choosing (act of selecting) to

turn the page

*****

Real Experiment: Going Outside

Once you have a moment or two, “go outside” and allow “your body” in a manner coordinated by “its brain” to go for a “walk” in the “park”.

While doing so notice how as your “feet” touch the “ground”, what is always occurring is that “you” are always superposing the word, “feet” and the word, “ground” upon the something of substance that are called “your feet” and “the ground”.

Now, as you are “walking”, notice what is occurring as “your body” is interacting with “its surroundings” in a manner orchestrated by “your brain”.

More particularly, notice that as you are interacting with any something of substance you are superposing a “word/symbol/image” -- a sound/mark/vibration with meaning -- upon this something of substance

Examples being a something of substance called “dog” or “tree” or “flower” or “your friend”.

Now as you are “walking”, allow “your mind” to engage in a thought experiment.

The Thought Experiment

Pretend that as you are walking you see what you call a “cat” and what you call a “mouse” interacting.

More particularly, “you notice” a “cat” and a “mouse” interacting:

“cat” “chasing” “mouse”/“mouse” “eluding” “cat”.

Now, consider this “thought”: Neither the “cat” or the “mouse” is verbally stating anything; yet, “they” (each in its own unique way) through a process called “evolution” are really interacting.

*****

You have a unique perspective since no one stands in your shoes but you. You have a unique “body/brain” out of which “your words/symbols/images” emerge. And, you have a unique “mind” and “verbal reality” shaped by the choices (acts of selecting) you have made when being “taught” by a “teacher” or when “learning” on “your own”.

More particularly, you have a “unique perspective” shaped by the sounds/marks/ vibrations with meaning called “your words/symbols/images” that you choose (act of selecting) moment by moment....

....sounds/marks/vibrations with meaning called “words/symbols/images” that create and inform these two vibrating existential states called “your mind” and “your verbal reality”.

That “unique perspective” is “your perspective” -- one shaped by the sounds/marks/vibrations with meaning called “words/symbols/images” that you (or, more particularly, “your mind” -- while existing Above Words) are superposing upon “what is happening” -- Beneath Words in “your body” in a manner orchestrated by “your brain”.

From the perspective of the “cat” and the “mouse”, they may be (and actually are) interacting/communicating, vibrationally; yet, they are not doing so with these sounds/marks/vibrations with meanings that we “humans” called “words”, “symbols” and “images”. They are interacting/communicating naturally through a vibrating interacting (selecting) process now thought of and called “evolution”.

The “mouse” interacts with the “cat”, vibrationally. The “mouse” may do (what we “humans” verbally state) sense the mark of the “cat” and the “cat” my “mark” its “territory”. Yet, the “cat/mouse” interacting is occurring Beneath Words; it being a provable fact that neither the “cat” or the “mouse” is addressing the “other” as a “cat” or a “mouse” -- albeit they are interacting/communicating vibrationally.

It is we vibrations called “humans” that superpose these sounds/marks/vibrations with meaning called “our “words”, “our symbols” and “our images” on what we are experiencing/feeling (sensing) in “our bodies/brains” vibrationally -- Beneath Words.

CONTENTS

PROLOGUE

SOME VERBAL STATEMENTS

YOUR JOURNEY, BENEATH WORDS -- PART SEVEN

OPENING STATEMENT

THIS SEVENTH BOOK

This Journey, Its Glossary

This Journey, Beneath Words

Your Journey, Beneath Words

Précis

Note To The Reader

A CLOSING STATEMENT

EPILOGUE

MOVING ON

ACKNOWLEDGEMENTS

SUGGESTED READINGS

POST LOGUE

“The individual has always had to struggle to keep from being overwhelmed by the tribe. If you try it, you will be lonely often, and sometimes frightened. But no price is too high to pay for the privilege of owning yourself.”

Friedrich Wilhelm Nietzsche

PROLOGUE

By reading Beneath Words: What Lies There, the first book in this twelve-book, you (the reader of these words) embarked on a journey:

A journey in which you have been introduced to a new way of thinking about the words, the symbols and the images that inform your “thinking” and a new model of reality implicated by this new way of thinking;

A new kind of thinking and a new model of reality that is offered for the purpose of supplementing the current kind of thinking in which you and all of humanity is currently being schooled.

I, the writer of these words, call this journey: Your Journey, Beneath Words. The internet is the vehicle through which your journey, Beneath Words, is presented; more specifically, the Center For Vibrational Studies’ website:

www.centerforvibrationalstudies.com

By reading the first four books in this twelve-book series, you are now “mindful” that what are now called “words”, “symbols” and “images” are really vibrations with meaning pointing to a vibrating reality in which “your body” and “your brain” dwell, as vibrations; a vibrating reality that is always emerging from a vibrating source/substance (Vibration) pursuant to a vibrating interacting process.

The next four books in this series strings these vibrations with meaning called “words/symbols/images” together in different ways so as to give you another perspective of what it means to dive deep beneath “words”, “symbols” and “images” into what lies there. Along the way, you (the reader of these words) will be diving deeper and deeper beneath these vibrations with meaning into the vibrations that lies there and the Vibration that is their “source and substance”.

The last four books in this series contain the most tedious parts of Your Journey, Beneath Words since it is in these parts of your journey that you will be diving very deep beneath these vibrations with meaning into the vibrating reality that lies there for purposes of understanding how this vibrating reality emerged and continues to emerge from Vibration as its source/substance.

Concerning The Center For Vibrational Studies

The Center For Vibration Studies publishes books written by the author of this book. Each book is comprised of “words”, “symbols” and “images”; the purpose of which is to use these “words”, “symbols” and “images” to “prove”

Not only that “words”, “symbols” and “images” are vibrations with meaning that both create and inform the “verbal reality” and “mind” of each presence called “human”

But also to prove that each something of substance that lies beneath these vibrations with meaning is a vibration.

The “word”, the “symbol” and the “image” being a vibration superposed upon a vibration that lies beneath “it”; the former (the vibration with meaning) pointing to the latter (the vibration -- the vibrating something of substance”).

Meaning

That at its most fundamental level of existence, each vibrating something of substance is a vibration....a vibrating bit of information (a “vibe”) that can be communicated about through these vibrations with meaning once they emerge; each “body”, each “brain”, each “mind” and each respective “reality” in which “it exists” being no exceptions.

The mission of the Center being to prove why this “Meaning” is true as well as to prove that

the source/substance of all that exists is Vibration since all vibrations with meaning point to it;

the process by which Vibration acts upon itself and through all that emerges from it is the same process by which each of we presences called “human” produces his/her vibrations with meaning....that process being a natural selecting process....a natural process of renormalizing...that is really a vibrating interacting process.

More To The Point

Most likely, if you, the reader of these words, have found this book, you have done so because you are interested in the subject of vibrations and the word, vibrational, attracted you to the Center’s website; the Center’s website being the only place where this book is currently being published.

Your interest may be that of a scientist or a physicist who understands that each something of substance that is the subject of an act of sensing (e.g. an act of observing) has vibrating characteristics that are unique to “it”....your goal being to identify the true nature of each something of substance.

Or your interest in vibrations may have arisen through your sensing that vibrations and their vibrating characteristics are the foundation of a musical scale or simply due to the fact that the music you label “good” or “bad” produces within you “good vibes” or “bad vibes” and that “good vibes”/“bad vibes” emerge in you as you are having a relationship with another or when you are experiencing being “healthy/not healthy” or “happy/not happy”.

However, no matter how it comes to be that you entered the Center’s website, recognize that the writings that are appearing on the Center’s website are based upon a new kind of thinking to which “your mind” is now being introduced; a new kind of thinking that supplements/complements the current kind of thinking in which “your mind” has been, and continues to be “schooled”....this new kind of thinking embracing these “thoughts” as “facts”:

Absent the presence of “words”, “symbols” and “images” nothing can be verbally stated about anything. Present the presence of “words”, “symbols” and “images” anything can be verbally stated about anything.

Beneath Words and the symbols and images that accompany them lies a single physical reality that is always emerging from a single source and substance.

The role of “the mind” is to produce those “words/symbols/images” that best simulate this single physical reality and its source/substance.

At its most fundamental level of existence, each expression of all that exists is a vibration having vibrating characteristics by which it can be differentiated from other vibrations; each vibration being a “vibe” (a vibrating bit of information) that is always interacting and interconnecting (communicating) with all other vibrations for as long as it exists -- combining, separating or remaining in an in potential existential state until combining or separating.

Yet,

There is always the matter of proof -- isn’t there;

Of “proving” this verbal statement true”.

The matter of proof being what each

Journey, Beneath Words,

Is About.

SOME VERBAL STATEMENTS

Note To The Reader: The verbal statements that follow will be recognizable to you, the reader of these words, if you have read the first six books that comprise the series of twelve books of which this is the seventh book. And, if you have read the first six books of this twelve-book series in the order in which they were published on the Center For Vibrational Studies website, you know that I frequently repeat verbal statements or a series of verbal statements, although I may arrange these verbal statements or series of verbal statements in different sequences. The curious “thing” about “words”, “symbols” and “images” is that once you string them together in certain ways, you have an historical bias favoring the way you string them together. This applies to any kind of thinking including the current kind of thinking in which most of we “humans” are trained and the new kind of thinking about which I write. So, to repeat is not unusual; yet, when producing this new kind of thinking, I find that many repetitions are needed for the “message to sink in”; repeating the series of verbal statements that follow being no exception.

1. Two Realities

We presences called “human” now live in two realities: a verbal reality (VR) in which our “minds” dwell and an underlying reality (UR) in which “our bodies” and “our brains” dwell. Absent the presence of words/symbols/images, nothing can be stated about anything (UR exists; VR not exist). Present the presence of words, symbols and image, anything can be stated about anything (UR and VR exist).

Words, symbols and images serve as a bridge linking UR to VR and VR to UR. Absent the presence of words/symbols/images, this bridge would not exist. Presence the presence of words, symbols and images, this bridge does exist, allowing the “body”, “brain” and “mind” of a presence called “human” to interact....to communicate.

Using the “mind” to understand the true nature of VR, UR, the bridge and their source/substance is difficult, particularly since words, symbols and images emerge from UR and are the source of VR -- particularly since it is impossible to use “parts” of a whole (i.e. words, symbols and images) to describe/explain (simulate) the “whole” (i.e. source/substance of all that exists).

Nevertheless, if one of the goals of we presences called “human” is to understand the true nature of VR, UR, the bridge and their source/substance, we must use our words, our symbols and our images.

The problem: Once “the word”, “the symbol” and “the image” emerge and create and inform our verbal realities and minds, our words, our symbols, our images, our verbal realities and our minds keep getting in the way as evidenced by the current kind of thinking in which “our minds” are embedded -- a current kind of thinking that is based only in words, symbols and images rather than in what lies beneath all words, symbols and images and to which all words, symbols and images are pointing (as signs).

A new kind of thinking is needed; one that embraces VR, UR and the Bridge and provides the linguistic mechanics necessary to penetrate the veneer of VR for any purpose; one purpose: to determine the true nature of all that exists including VR (and each “mind” dwelling therein), UR (and each “body” and “brain” dwelling therein) as well as the bridge and each “word/symbol/image” constructing it.

2. Verbal Statement of Problem

Quite a conundrum emerges once a presence called “human” can produce words, symbols and images. Absent the presence of words, symbols and images, nothing can be verbally stated about anything. However, present the presence of words, symbols and images anything can be verbally stated about anything and, potentially, anything verbally stated in the positive can also be verbally stated in the negative.

More to the point: If a presence called “human” produces a story concerning the emergence of anything, another presence called “human” can produce another story to the contrary, usually leading to conflict between these two presences unless through verbal agreement the conflict is resolved.

How does a verbal agreement emerge? One way is for these two presences called “human” to accept, verbally, that a story is true thereby proving the story “true” as between them. Or if these two presences are part of a group of presences called “human”, then the “group” usually determines which story is “true”. Yet, in the case of this group of presences, the problem still exists since one particular “group” (tribe, community, nation, state, etc.) still has the challenge of proving true to each other “group” that “its story” is “true” and their story” is “not true”.

And so this “story” goes -- individual setting off against individual -- group setting off against group leading to verbal conflict -- physical conflict -- war -- unless or until a verbal agreement is reached....yielding “peace” for a while.

Yet, there is something strange about this “story” of verbal conflict leading to physical conflict:

Absent the presence of words, symbols and images, there would exist no stories -- no verbal agreements -- no languages; yet, we presences called “human” would still be present as evidence by the presence of an “infant” who emerges, at birth, without any words, symbols or images by which it can state so.

Thus, it seems important to answer these two questions:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images?

From whence do they emerge?

~~~

Nevertheless, once an answer to either of these questions is proposed, this conundrum -- this problem -- continues, shifting to challenging any story that strives to answer either question with a contrary story....leading to further conflict (verbal, perhaps physical).

Thus, this “story” of conflict (verbal/physical) emerges over and over, again and again; each verbal story circling in a verbal reality above an underlying reality that lies beneath it

An underlying reality into which all “infants” emerge without having “words”, “symbols” and “images” at their disposal....

An underlying reality in which emerge the “bodies” and “brains” of all of we presences called “human” and the “bodies/brains” of all other presences existing within our surrounding.

Concerning This Conundrum

The premise of this book and all of the writings appearing on the Center For Vibrational Studies’ website

www.centerforvibrationalstudies.com

is that this “story” of verbal conflict leading to physical conflict will continue to exists among we presences called “human” as long as the current kind of thinking in which we presences called “human” are being schooled/trained (educated) remains embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image” with no verbal agreement existing among “us” as to these two questions:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images?

From whence do they emerge?

A new kind of thinking is needed. A new kind of thinking that we presences called “human” can use to answer these two questions, then journey deep beneath words and the symbols and images that accompany them into this underlying reality in which “our bodies” and “our brains” dwell and its underlying source and substance for the purpose of determining their true nature and the true nature of all that exists.

To You, The Reader Of These Words,

Welcome

This book provides an example of this new kind of thinking as does each other writing appearing on the Center’s website -- each in its own unique way.

Each book and each writing being a journey;

a Journey,

Beneath Words.

3. Author’s Note

Diving deep Beneath Words and the symbols and images that accompany them is “hard work”, particularly if your mind has been trained to treat each word, each symbol and each image as just a word, symbol or image – nothing more.

Along the way on this Journey, Beneath Words, you (or more particularly, “your mind”) has been introduced to many linguistic mechanics (each a linguistic tool) that I use when structuring a verbal statement.

Each linguistic tool has had a purpose: that being to disrupt the cadence of your “reading style” so that, instead of simply skating along the surface of the “words”, “symbols” and “images” that inform the verbal statement, you (or, more particularly, your mind) can dive deep beneath these “words”, “symbols” and “images” – particularly the “words”, “symbols” and “images” that are being distinguished in this manner.

For example, the verbal statement may be as simple as:

I see a tree

with the words “see” and “tree” being highlighted through the use of quotation marks (“ ”) so that the verbal statement reads: I “see” a “tree”.

By now, you, the reader of these words (or, more particularly, your mind) should understand that the act of seeing is a vibrating act (as is any act of sensing) and that the “tree” is a vibration that is being vibrationally sensed by you (or, more particularly, your body) from your body’s own unique perspective as your body ( a vibration) interacts vibrationally with the vibration called “tree” in a manner orchestrated, vibrationally, by this vibration called “your brain”.

Thus, buried beneath this verbal statement

I see a tree

is a much deeper, more vibrant meaning; the verbal statement simply being a “short-handed” way of describing and explaining (simulating) what is happening when the “I” that is “you” sees a tree.

In some present moment called now....in every “tribe” or “community”....there was a moment when two or more of its members (each a vibration) shared a common vibrational experience of vibrationally sensing a vibration (a vibrating something of substance) as they were interacting with this vibration (this vibrating something of substance). It was in that moment when pointing to this vibration (this vibrating something of substance) that one of these members produced a “specific vibration” for the purpose of identifying this vibration (this vibrating something of substance) and the other members accepted this “specific vibration” for that purpose.

Buried within the history of each language of every “tribe” or “community” that has (or has had) a language of its own is such a moment; that moment being the “beginning” of “its collective mind” and “its collective verbal reality”.

In this sense, once a specific vibration in the form of a specific sound or a specific mark is superposed upon a vibration that lies beneath it, this specific vibration with meaning has a “life” of “its own”; the English word “tree” being one example of a vibration with meaning that, substantively, can now be translated into the “words” of the “languages” of other “tribes” and “communities”.

~~~

In those moments prior to the first vibration with meaning emerging from a “human body”, the method of communication among these vibrations called “human” may have been accomplished vibrationally through what is now thought of and called “gesticulation” or “pantomime”. However, in those moments prior to the first vibration with meaning emerging, there existed no human “mind” nor did there exists any “verbal reality” in which the “human mind” could exists”.

Before a “human mind” and “its verbal reality” could emerge, a vibration (now thought of and called “human”) had to produce a vibration with meaning (the first word). Then, one “human” having done so; others followed; there being many divergent minds and many divergent verbal realities emerging in each “human tribe” and each “human community” until that moment when “two human minds” accepted (through verbal agreement) that a specific vibration with meaning that each member could “sound” or “mark” in his/her own unique way was the best vibration with meaning to represent a vibration (e.g. a “tree”) that “their bodies” were vibrationally sensing, each in its own unique way.

It was then....in that moment....that the first language emerged.....followed by the emergence of many “languages” in many “tribes” or “communities” produced in the same or a similar manner.

It is in this way each of we presences called “human” learned to speak “in code”....to speak in a language in a short-handed manner; a language based upon a verbal agreement grounded in vibrations with meaning that “we” have “in common”.

In this sense, you, the reader of these words (or, more particularly, your mind) should now understand that “words/symbols/images” and the verbal reality/mind” created and informed by “them” are the ultimate linguistic tools and that “languages” are the ultimate linguistic mechanics. “They” allow you to speak in code concerning what is happening in “your life”.

However, for any verbal statements to be proved “true” as between “your mind” and “my mind” (including the verbal statements previously made in this section), we must be able to produce these vibrations with meaning called “words” that inform these verbal statements and then have “our minds” collectively accept (through verbal agreement) that these verbal statements are “true”....

....just like before the vibration that is being sensed, vibrationally, by “our bodies” in a manner orchestrated by our “brains” can be called a “tree” we must each be able:

(i) to produce this sound/mark/vibration (the word “tree”); and then

(ii) to accept (through verbal agreement) that the word, “tree” (as among ourselves) is the best word -- the best vibration with meaning by which to represent this vibration now called “tree”.

Not an easy task, yet that is the way each language has emerged....by verbally agreeing not only upon what is the best “word” to represent a vibration but also how to “string together” this “word” with other “words”, “symbols” and “images”.

4. Right/Wrong

“The individual has always had to struggle to keep from being overwhelmed by the tribe. If you try it, you will be lonely often, and sometimes frightened. But no price is too high to pay for the privilege of owning yourself.” Friedrich Wilhelm Nietzsche

Perhaps Nietzche had it “right”; or, perhaps he had it “wrong”. Yet, what is certain, what is true, is that Beneath Words there exists a source/substance that is always present....no matter what that presence is called. You and your tribe or community or group may call this source and substance by a name that is different from the name that I or my tribe/community/group superpose (project) upon “it”.

Nevertheless, beneath the words, symbols and images that create and inform the verbal reality and mind of a presence called “human” and his/her tribe community or group....beneath the words, symbols and images that create and inform each language of each tribe/community/group and its members... lies a common source/substance.

It is to this common source/substance that all vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” are pointing....like flashing “signs”.

That common source/substance being Vibration....

....Vibration acting upon itself and producing this underlying reality in which all presences dwell as vibrations pursuant to the same process by which each of we presences called “human” act upon himself/herself, using his/her body/brain, to produces these vibrations with meaning called “words/symbols/images” that both create and inform his/her verbal reality and mind....

....that process being a vibrating interacting process that is always occurring in each moment called Now....

....notwithstanding it is easy to “think otherwise”.

“We die. That may be the meaning of life. We do language. That may be the measure of our lives”.

Toni Morrison

__________

*Indeed, the “words”, “symbols” and “images” that inform “your language” is your ultimate “measuring tool”.

YOUR JOURNEY, BENEATH WORDS

PART SEVEN

THE JOURNEY

YOUR ITINERARY

AN OPENING STATEMENTS

Foreword

Verbal Statement Of Problem

Abstract

Author’s Note

THIS SEVENTH BOOK

This Journey, Its Glossary

This Journey, Beneath Words

Your Journey, Beneath Words

Précis

Note To The Reader

A CLOSING STATEMENT -- THEN MOVING ON

AN OPENING STATEMENT

“A book must be the axe for the frozen sea inside us.”

Franz Kafka

This book that you are now reading is the seventh in a series of twelve books that will appear on the website of the Center For Vibrational Studies. The first six books are entitled and referred to as:

Beneath Words: What Lies There (“First Book”)

Beneath Words: Sounds/Marks/Vibrations (“Second Book”)

Beneath Words: A Baby Is Born (“Third Book”)

Beneath Words: A New Kind Of Thinking (“Fourth Book”)

Beneath Words: More To The Point (“Fifth Book”)

Beneath Words: Humanity’s Wrong Turn (“Sixth Book”)

For those of you who have read any of the first six books, you will note that this book, Beneath Words, The Journey (the Seventh Book) is similar -- not identical -- to each of the first six books.

Although repetitious, this repetition has a purpose; that being to provide you, the reader of these words, with a bit different perspective of what is being stated in all books using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” to do so

More To The Point:

This Seventh Book (Beneath Words, the Journey) is one of twelve verbal stories that I, the “speaker/writer” have constructed using these vibrations with meaning called “words/symbols/images”.

Each verbal story is set forth in a book; each story comprising a verbal journey of its own -- a verbal journey based upon a new way of thinking -- a new kind of thinking that has been verbally constructed for the purpose of proving “true” to “all minds”, verbally, that the following verbal statements are “true”.

Verbal Statements:

Vibration is the Source/Substance of all that exists.

Vibration acts upon itself pursuant to a natural selecting process, a natural process of renormalizing (frequently called “evolution”, “creationism”, “bio-mimicry”, “mimicry”, “interacting force”, “force”)

that is really a vibrating interacting process.

Each expression of “all that exists” is a vibration, a vibrating bit of information (a “vibe) that is always interacting vibrationally pursuant to this vibrating interacting process for as long as it exists.

Each vibe coherently emerges from Vibration pursuant to this vibrating interacting process;

We vibes now thought of and called “humans” as well as “our bodies/brains”, “our words/symbols/images”, our verbal realities/minds and our verbal statements/stories being

No Exceptions

Each vibration with meaning called “words”, “symbols” and “images” pointing to these facts.

~~~

In other “words”, at the most fundamental level of existence each of we “human” is a vibrating presence (a vibration) having vibrating characteristics that are unique to “him/her”. Once “you” are in the presence of another “human”, his/her “brain” senses, “you”, vibrationally through the same vibrating interacting process by which “all that exists” emerges....Vibration.

Indeed, the same process is always occurring when “you” sense, vibrationally, any vibrating something of substance (each a vibration).

“Your brain” is “wired” to do so and it does so vibrationally in a manner that allows “you” to bring forward (manifest) in these vibrations with meaning called “words/symbols/images” and in “your verbal reality/mind” each vibrating something of substance (the vibration) with which “your body/brain” interacts.

THIS SEVENTH BOOK*

*Author’s Note: As you, the reader of these words, have discovered, each book in this twelve-part series is a journey unto itself. Thus, from now on in your journey, Beneath Words, any reference to these books will be a reference to the journey, Beneath Words; a journey that you have chosen (act of selecting) to make by reading these twelve books....hopefully, in the order published.

In the beginning of each verbal reality is “the word”;

Each word being a vibration (a “vibe”) -- a vibrating bit of information

Pointing to

Vibration

Being the source/substance

Of

All That Exists

Seventh Book: Subpart A

The Journey, Its Glossary

There is a something “peculiar” that occurs when a presence called “human” consults a dictionary for the purpose of determining the true meaning of a specific “word”. What occurs is that he/she is provided a definition of that specific “word”; a definition that is defined in terms of other “words” whose definitions, when sought, ultimately lead back to the specific “word” whose true meaning he/she was seeking.

Yet, that is the way it is with words, symbols and images. They circle above the reality that lies beneath them and to which they are pointing....as signs. More particularly, they circle above a single reality and its source and substance -- a single reality and a single source and substance that provide true meaning to the words, symbols and images that inform our verbal realities and our minds.

Recognizing that what are now thought of and called “words”, “symbols” and “images” are always circling about what lies beneath them, what follows is a Glossary. This Glossary sets forth the meaning of the “terms” most frequently used in this Journey, Beneath Words; this Glossary (along with the Linguistic Mechanics previously described) being offered for the purpose of making your journey beneath words and the symbols and images that accompany them easier.

However, this Glossary is a bit different than most since it sets forth a “story” within a “story” -- as most glossaries do; except this Glossary has two parts:

The first part (presented in italics) sets forth the definition of certain “words”; the format being familiar to the formatting that you find in dictionaries -- that formatting being consistent with the current kind of thinking pursuant to which dictionaries are verbally constructed;

The second part (presented in bold) sets forth the true meaning of each vibration with meaning called a “word/symbol/image”; the format being unfamiliar -- yet consistent with the new kind of thinking set forth herein.²

Glossary Of Terms

(In Italics)

Source/Substance of All That Exists = Vibration or more particularly an underlying physical phenomenon that lies beneath that word, “Vibration” and to which all words are pointing; an underlying physical presence that is always felt in the “body” and “its brain....and in the “mind”, if the “mind” would only listen.

Presence = a vibration emerging from Vibration; each presence being

something of substance (a vibration) that has vibrating characteristics that are unique to it and by which it can be identified (named) using a word, a

symbol or an image.

Reality = a vibrating existential state that emerges from Vibration and in which all presences dwell as vibrations.

“Word/Symbol/Image = a vibration with meaning, expressed as a specific sound or a specific mark; at the most fundamental level of their existence, there being no difference among “words”, “symbols” and “images”, each being a vibration with meaning.

“Mind” = a vibrating existential state that emerges only after the “body” in a manner coordinated by “its brain” can produce a vibration with meaning; each “mind” expressing itself as a vibration in each present moment called Now”.

“Projection/Measurement/Thought/Story” = the lens through which the mind views what lies beneath all words, symbols and images; each vibration with meaning serving as a vibrating linguistic lens called a “projection”, a “measurement” or a “thought” through which the mind views and produces its stories concerning “reality”, all “presences” existing in “reality” and their “source and substance”.

“Verbal Reality = a vibrating existential state in which the mind dwells; each mind dwelling in a verbal reality that is unique to it since it is comprised in each present moment called “Now” of the words/symbol/images that both create and inform it in that moment.

“Body” = a presence.

“Brain” = a presence.

“Human” = a presence that has a “body” and a “brain”, complemented by a

“verbal reality” and a “mind”; the mind and its verbal reality emerging only after the body -- in a manner coordinated by its brain -- can produce words, symbols and images.

“Evolution” = a natural selecting process or, more particularly, a natural process of renormalizing that is really a vibrating interacting process by which

Vibration acts upon itself and produces reality; and

A “body/brain” acts upon “itself” and produces its verbal reality.

Glossary Of Terms

(In Bold)

This Glossary becomes more understandable to a “mind” once “it” accepts through verbal agreement that this underlying physical phenomenon called “vibration” is the physical something of substance out of which all that exists emerges.

Vibration = the physical substance (Substance) of all that exists as well as the physical source (Source) of all that exists.

vibration = each expression of Vibration.

vibrating characteristics = the characteristics that are unique to each vibration and by which that vibration can be identified by superposing (projecting) a vibration with meaning upon it.

Vibe = a vibration -- a vibrating bit of information.

act of selecting = a vibratory act by which Vibration as source/substance and each vibration as a vibrating presence initiates the vibrating interacting process; each act of selecting initiated in a present moment being an act of selection made in that present moment

Potential = the infinite number of acts of selecting that Vibration can select in any present moment.

potential = the infinite number of acts of selecting that a vibration can select in a present moment.

vibrating interacting process = the process by which Vibration acts upon itself and each vibration acts upon itself: the latter (each vibration) emerging out of the former (Vibration) pursuant to this process; this process frequently being called “evolution” or an “interactive force” or, more appropriately, “a natural process of renormalizing” by which what is “infinite” becomes “finite” (real).

Emerging = vibrating act each vibration exhibits for as long as it exists.

vibrating underlying reality (VUR) = a vibrating existential state both created and informed by all vibrations emerging from Vibration; there potentially being an infinite number of vibrating realities that can emerge from Vibration and its potential pursuant to this vibrating interacting process.

body = a vibrating existential state dwelling within VUR, expressing itself in each present moment as a vibration having vibrating characteristics unique to it; each “body” emerging out of Vibration in VUR pursuant to this vibrating interacting process and thereafter continuing to emerge for as long as it exists.

brain = a vibration having vibrating characteristics unique to it: each “brain” emerging out of Vibration in VUR pursuant to this vibrating interacting process; the “brain”, once emerging, orchestrating the interacting between the body and that part of VUR with which the body is interacting -- an interacting that is always being orchestrated by the “brain” pursuant to this vibrating interacting process.....for as long as “its body” exists.

sensing = a vibratory act orchestrated by the brain; the “brain” shaping this vibratory act for an evolutionary purpose called “survival”.

vibration with meaning = a specific vibration in the form of a sound or a mark that emerges from the body in a manner coordinated by its brain and whose meaning is determined by another vibration that lies beneath it -- i.e. a specific vibration superposed (projected upon) another specific vibration; the latter dwelling beneath the former.

Sound = Vibration identified by that name (the name “Sound”)

Light = Vibration identified by that name (the name “Light”)

“sound” = a specific vibration, a function of “Sound” -- if no “Sound”, then only “Silence”, meaning there is no way to sense a sound through a vibratory act called “hearing”.

“mark” = a specific vibration, a function of “Light” -- if no “Light”, then only “Dark”, meaning there is no way to sense a mark through a vibratory act called “seeing”.

vibrating verbal reality (VVR) = a vibrating existential state both created and informed by all vibrations with meaning emerging from a “body/brain”; there potentially being an infinite number of vibrating realities that can emerge from each “body/brain” and its potential pursuant to this vibrating interacting process.

mind = a vibrating existential state dwelling within VVR expressing itself in each present moment as a vibration whose vibrating characteristics are determined by the vibrations with meaning that created and informed it.

vibrating linguistic lens = those vibrations with meaning (frequently called “projections”, “measurements” and “thoughts”) that the mind selects in each present moment called “Now” to inform its “stories” concerning all that is happening....Now....in this present moment....in VUR as “its body” is interacting with “its surroundings” in a manner orchestrated by “its brain”.

stories = a vibrating linguistic lens comprised of specific vibrations with meaning; these specific vibrations with meaning being selected by “the mind” once the mind emerges from “the body” in a manner coordinated by “its brain” for the purpose of describing and explaining (simulating) what is occurring in VUR -- examples of stories that the mind produces from moment to moment being (i) speculative philosophies, (ii) theologies, (iii) creation stories, (iv) scientific theories, (v) equations and (vi) models of reality all of which are comprised of specific vibrations with meaning -- each vibration with meaning pointing to Vibration as being the source/substance of all that exists including each “body”, “brain”, “mind” and “story”.

evolution = a natural selecting process by which a specific vibration (having vibrating characteristics unique to it) responds to an act of selecting initiated by another vibration (having vibrating characteristics unique to it) ; each vibration thereby “learning” and “creating” by either combining through specific vibrating acts called “resonance” or separating through specific vibrating acts called “interference, pending which these vibrations remain in an in potentia existential state until combining or separating.

boundary conditions = the vibrating existential state upon which a vibration depends as it emerges.

sensitive dependence on initial conditions = the boundary conditions upon which each vibration is sensitively dependent -- examples of boundary conditions upon which we “humans” are sensitively dependent being “oxygen”, “water” (two parts hydrogen, one part oxygen) and “food” -- “oxygen”, “water” and “food” being comprised of “atoms”, “particles” and “subatomic particles” -- each of which is “vibration”, the most fundament of which is most likely what is called a “string”.

“energy/mass” = each being vibration having certain vibrating characteristics that the “body” (as a vibration) senses (vibratory act) as being different from each other; this distinction made verbally real when the word, “energy” (a vibration with meaning) is superposed (projected) upon one of these vibrations and the word, “mass” is superposed (projected) upon the other vibration.

“space/time” = “field of space/arrow of time” = each being derivative of an interacting between the most fundamental of vibrations (can now be thought of and called “stings” or “things”); these vibrations called “strings” or “things” emerging out of Vibration pursuant to the vibrating interacting process by which Vibration acts upon itself and produces all that exist....what is called “time” (arrow of time -- e.g. “seconds” or “Planck time” ) and what is called “space” (fields of space -- i.e.. dimensions e.g. the multiple spatial dimensions of M Theory) being unique to the “vibrations” interacting.

Each other “word” or “phrases” and all other “symbol” or “image” having its true meaning determined by what lies beneath it and to which it is pointing.

V(P):+/-

The best equation by which to state the fact that Vibration - V acts upon its infinite potential - (P) pursuant to vibrating interacting process - : and produces

+ What is real / - What is not real

This vibrating interacting process being the Creative Process by which each “reality” existing in the Potential of Vibration is expressed as a “reality” having its own unique “history”: each vibes existing within that reality having a history that is unique to it and by which it is shaped; there being, potentially, many “histories” can could emerge out of Vibration -- there being many “histories” that have emerged out of Vibration -- the “history” in which we presences called “human” have emerged being unique to “us” as are the “histories” of the vibes that both create and inform “us”.

Schrödinger’s Equation

The best equation by which to expressed the Potential (P) of Vibration and the potential (p) of each vibration; the Second Law of Thermodynamics simulating what occurs when any vibration and its p collapses into P.

E=MC²

E = V (vibration called Energy)

M = V (vibration called Mass)

C = V (Vibration called “Light”)

[V(E)] = [V(M)] [V(C)]²

Or, when words, symbols and images are absent and all that exist is interacting and interconnecting vibrationally in a vibrating existential state as One (1), then:

V=VV²

V/V = V²

1/1 = 1

1 = 1

Meaning

Vibration, or, more particularly, the underlying something of substance called “Vibration” -- the physical presence that is always present -- is the true nature of “all that exists”:

Each expression of Vibration being vibrationally “REAL”....being a vibe having vibrating characteristics that are unique to it....

....these vibrations with meaning now called “words/symbols/images”....

....these vibrating existential states called VVR, UVR and each “body”, “brain” and “mind” dwelling therein....

and

....each vibrating linguistic lens called a “projection”, a “measurement”, a “thought”, a “verbal statement” or a “story” as well as any verbal construct called an “equation/information/mathematics/algorithm”

being no exceptions....being vibrationally real and a part of the whole.

Vibration, or, more particularly, the underlying something of substance called “Vibration” acting upon itself and all vibrations that emerge from it pursuant to a vibrating interacting process.

This vibrating interacting process being the Creative Process by which each “reality” existing in the Potential of Vibration is expressed as a “reality” having its own unique “history”: each vibes existing within that reality having a history that is unique to it and by which it is shaped; there being, potentially, many “histories” can could emerge out of Vibration -- there being many “histories” that have emerged out of Vibration -- the “history” in which we presences called “human” have emerged being unique to “us” as are the “histories” of the vibes that both create and inform “us”.

It is as simple as that; yet, it is not that simple since there is always the matter of proof -- isn’t there? Of proving “true” to the “mind” what is being verbally stated in this writing as “true” both in VUR and VVR.

~~~

Once again, welcome to this Journey, Beneath Words; it being a Journey in which you can explore both in this book and on the Center For Vibrational Studies website:

www.centerforvibrationalstudies.com

Many different versions of verbal proof concerning the verbal statements previously made.

It being a verbal journey (a “story” -- a vibe) using these vibrations of meaning called “words/symbols/images” that are vibrationally real and vibrating parts of a vibrating whole (Reality) in which we presences called “human” have emerged. It being a story (a vibe) offered for the purpose of proving that the true nature of each expression all that exist is an underlying phenomenon -- an underling vibrating presences -- best simulated by the word, Vibration

Each vibration (including this “story”) being a microcosm (a vibe) of a macrocosm (Vibration), meaning that embedded in each part (each vibration -- each vibe) of the whole is the whole; each vibration being a vibrating bit of information that is vibrationally real and interacting, interconnecting and communicating, vibrationally with all other vibrations in its surroundings as

One.

These vibrations with meaning and the verbal reality, minds and stories

They both create and inform being no exceptions

As strange as these verbal statements may now “sound” or “appear”.

Seventh Book : Subpart B

This Journey, Beneath Words

Substance = Vibration

Process = Vibrating Interacting Process

Within VUB,

Rule = V(P):+/-

Rule By Which

What Is Real/What Is Not Real Emerges

Within VVB

Rule = V(P):t/f

Rule by which

What Is Verbally Proved True/Verbally Proved False

t = true; f = not true (false)

also written

V(P):O/1

Representing Boolean logic/binary logic

V(P):t/f

Being a Tertiary Logic

When Compared To Binary Logic:

The former embracing V(P) -- the Infinite Potential of V;

The latter making no room for V(P)

Journeying deep Beneath Words and the symbols and images that accompany them into the reality that lies there is “hard work”, particularly if you have been trained to focus your “mind” only upon the “verbal reality” created and informed “your words”, “your symbols” and “your images” rather than upon the reality that lies beneath all words, symbols and images and to which all words, symbols and images are pointing.

Why is this Journey, Beneath Words, “hard work”?

The answer lies in the fact that the only way a presence called “human” can make this journey is by using words, symbols and images; it being a fact that:

Absent the presence of words, symbols and images nothing can be stated, verbally;

Present the presence of words, symbols and images, anything can be stated, verbally.

Leading to the challenge each presence called “human” must meet when using his/her words, symbols and images: that being to select the best word, symbol or image or combination of words, symbols and images that exist in “your verbal reality” and “your mind” by which to explain and describe (simulate) what lies beneath “them” (i.e. what lies beneath the verbal).

In other words, the best that any presence called “human” can do when striving to answer any question concerning the reality that lies beneath the verbal and its source and substance is

Select out of the words, symbols and images that both create and inform his/her “verbal reality” and “mind” the best word, symbol, image or combination of words/symbols/images he/she thinks best simulates this underlying reality and its source substance

And then

Offer this verbal product to one or more other presences called “human” for the purpose of determining whether they

____ verbally agree ____not verbally agree

with the verbal statements comprising this verbal product.

For example, My Answer is an example of a verbal product that I, the writer of these words (or, more particularly, my “mind”) produced in my “verbal reality”; it being a verbal product comprised of verbal statements that I believe to be true -- yet, until accepted (through verbal agreement) by all presences called “human” and thereby “proved true”, remains only a verbal product comprised of verbal statements that I produce, using only those “words”, “symbols” and “images” that create and inform “my verbal reality” and “my mind”.

More To The Point,

Taking “My Answer” Into Consideration

Journeying beneath a vibrating verbal reality (VVR) created and informed by these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” is “hard work”, particularly if “your mind” has been “schooled” in a way of thinking (current kind of thinking) embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image” (only in VVR) rather than being “educated” in another way of thinking (new kind of thinking) that embraces VUR as being a single vibrating reality in which each presences having what is now thought of and called a “body” emerges as a vibration....

....a single reality that is always emerging in each present moment called “Now” out of Vibration pursuant to a vibrating interacting process....

....a vibrating interacting process that is frequently called by various “names” -- “natural selecting process”, “evolution”, “creationism”, “bio-mimicry”, “mimicry” being a few examples....

....“interactive forces” called “strong”, “weak”, “electro”, “magnetic”, “gravitational” (both “classical” and “quantum”) being other examples.

Why is this Journey, Beneath Words, so hard -- so challenging?

The answer lies in the fact that what we presences called “human” now call “words”, “symbols” and “images” and “minds” are always “getting in the way”, with “no mind” being given to these facts:

1

Each “word”, each “symbol” and “each image” is vibration with meaning. In this sense, there is really no difference among “words”, “symbols” and “images”; at their most basic level of existence, each “word/symbol/image” being a vibration with meaning -- a vibrating something of substance -- that, once emerging, is present (as a vibrating presence)....for as long as it exists.

2

Each “mind” and “its verbal reality” are vibrating existential states created and informed by these vibrations with meaning. In this sense, within “the mind” and “its verbal reality”, each vibration with meaning selected in each present moment called “Now” serves as a vibrating linguistic lens called a “projection”, a “measurement” and a “thought” through which the “mind” in that present moment

Views this vibrating underlying reality (VUR) in which “its body” and “its brain” exist

And

Produces its “stories” concerning “everything”, “anything”, “something” and “nothing”.

3

Although there are many presences that produce vibrations with meaning, we presences called “human” are the only presences that call

These vibrations with meaning “words/symbols/images”

And

These two vibrating existential states “verbal reality/mind”.

~~~

There being “no mind” given to the fact that these vibrations with meaning, as they emerge in each present moment called Now, equate to vibrating linguistic lenses that the “mind” can use (and does use) in that present moment

To produce its stories concerning what is happening in that present moment including not only those “stories” called “speculative philosophies”, “theologies”, “creation stories”, “scientific theories” and “models of reality” but also those “stories” called “memories” or “histories” -- each of these “stories” emerging within the “mind” and “its verbal reality”;

To produce its stories concerning what is real/not real in that present moment thereby allowing “its body” and “its brain” to survive;

To produce its stories by which “its body” and “its brain” not only can survive but also can thrive in that present moment.

With “no mind” being given to the fact that each “story” it (the “mind”) produces in any present moment is a vibration that, once emerging, is always interacting and interconnecting (“communicating”) with all vibrating presences (each a vibration) in “it” (this “story’s”) “surroundings”..

With “no mind” being given to the fact that each presence is a vibrating something of substance -- a vibration that is in each present moment called “Now” expressing vibrating characteristics that are unique to “it” (Qualia) and moving in relation to all other vibrations (Relativity -- both special and general)

Facts to which all vibrations with meaning are pointing as “signs” (Semiotics) and which “the mind” as a vibrating existential state can understand -- if it will only listen.

*****

Yes, journeying deep Beneath Words and the symbols and images that accompany them is “hard work” since what are now thought of and called “words”, “symbols” and “images” and what are now thought of and called “verbal realities” and “minds” are always obfuscating what lies beneath them.

So....how does a presence called “human” meets this challenge?

Since meeting this challenge is not easy, allow me, the writer of these words, to introduce you to a few linguistic mechanics (each a linguistic tool) that I use when structuring verbal statements: each linguistic tool having a purpose; that being to disrupt the normal cadence of your “reading style” so that “your mind” can dive deep into this underlying reality in which “your body” and “its brain” dwells instead of simply skating along the surface of words, symbols and images and the verbal statements they inform.

Two examples of these linguistic tools are my use of the word, “called” and the phrase “now thought of and called”. Other examples are my use of quotation marks (“ ”); bold, italic print; a series of four dots (....), some dashes (– – ) and presenting a compound sentence in a downward stair-steeping manner.

An example of a verbal statement in which these linguistic tools are embedded reads as follows:

What is now thought of and called a “word” is really a sound or a mark – or, more particularly, a vibration – whose meaning is associated with something of substance (a vibration) that lies beneath “it”....

....something of substance to keep in mind as you proceed onward....

....on your Journey, Beneath Words

More will be stated about these linguistic mechanics along the way.

~~~

However, there is one more linguistic mechanic that I use that deserves specific mention....that being what is now thought of and called renormalizing....a process by which the “infinite” (as in “infinity” – infinite potential) is made “finite” (actualized -- real); this process called renormalizing being more than what it appears to be. Much more will be stated about this process of renormalizing along the way.³

*****

Now, Taking Into Consideration What Has Previously

Been Verbally Stated

Consider These Facts As They Relate To

We Presences Called “Human”:

1

What is now thought of and called a “word”, a “symbol” or an “image” is really a vibration with meaning expressed as a “sound” or a “mark”; each vibration with meaning) emerging from what is now thought of and called the “body” but only after the “body” in a manner coordinated by what is now thought of and called “its brain” can

Shape Vibration called “Sound” or Vibration called “Light” into a specific vibration (a specific sound or a specific mark) using the mechanics of “voice” or “hand” (the “hand” being aided by a “marking tool” applied to a “smooth surface”)

And

Associate that specific vibration with something of substance that lies beneath it and to which it is pointing (thereby giving meaning to this specific vibration -- this specific sound or specific mark).

2

What is now thought of and called the “mind” is really a vibrating existential state both created and informed by these vibrations with meaning as is unique verbal reality in which the “mind” emerges; the “mind” and “its verbal reality” emerging only after the body can produce a vibration with meaning.

3

The “marking tool” may be what is now thought of and called a “stick”, a “stone”, a “twig with pigment”, a “piece of carbon”, a “pencil”, a “pin with ink”, a “printing press”, a “keyboard”, a “typewriter”, a “computer’s keyboard”. The “smooth surface” may be what is now thought of and called a “sand”, “dirt”, “cave wall”, “parchment”, “paper”, a “computer’s screen”. What “marking tool” and “smooth surface” is used by “the body” makes no difference other than from an “historical perspective” when considering how the “marking tool” and “smooth surface” has evolved to their current state.

4

However, what really does make a difference is that:

Prior to the emergence of these vibrations with meaning, nothing could be stated about anything nor could these two vibrating existential states now thought of and called “the mind” and “its verbal reality” exist nor could “the mind” use these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” as vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” by which it (the “mind”) views, and produces its “stories”.

After the emergence of these vibrations with meaning and these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”, there always exists the potential for each “mind” to superposed (project) upon (i) the reality in which its “body/brain” dwells and (ii) their source and substance....

....any “story” that it (the “mind”) can produce....

....each “story” being produced being dependent upon the specific vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” that create and inform....

....more particularly dependent upon which specific vibrations with meaning it (the “mind”) selects.

5

More particularly, what really makes the difference (as weird or crazy as this verbal statement may now sound or appear) is that after emerging....in each present moment called “Now”....each “word”, each “symbol”, “each image”, “each verbal reality”, “each mind” and “each story” exists as a vibration (a vibrating something of substance -- a vibrating presence) that is always interacting with other presences in “its surroundings” for as long as “it” exists.

6

Meaning that not only is the reality in which each “body” and each “brain” dwells a vibration (a vibrating something of substance -- a vibrating presence), but also each “body”, each “brain”, each “word/symbol/image”, each “verbal reality/mind” and each “projection/measurement/thought/story” that the mind produces is a vibration -- a vibration that for as long as it exists is always interacting and interconnecting (communicating) with “its surroundings” through a vibrating interacting process that can be thought of and called a “natural selecting process” or a “natural process of renormalizing” or an “interacting force” -- this underlying physical something of substance called “Vibration” being the source and substance of all vibrations including “reality” and all that dwells therein including

....each “body”/ each “brain”....

....each “word/symbol/image”....

As well as each “verbal reality”, “mind”, “projection”, “measurement” and “thought” and each “verbal statement”, “verbal product” and “story” -- no matter what that “story” is called; examples being “speculative philosophy”, “theology”, “creation story”, “scientific theory”, “equation”, “model of reality”.⁴

Now, Moving On In This Journey,

Taking Into Consideration All Verbal Statements Previously Made

Consider This

Absence the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, nothing can be verbally stated about anything nor would there exist these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”.

However, presence the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, there exist the potential to verbally state anything about anything either in the “positive” or the “negative”....examples being:

is/is not

exist/not exist

present/not present

+/-

The following equation (“Primary Equation”), symbolically, capturing this point:

P:+/-

“P” = potential

“:” = act of selecting

“+” = true (not false)

“- ” = not true (false)

“/” = P actualized (either “+” or “- ”)

__________

Note: This equation can also be written “P:0/1” or “P:t/f”, substituting

“O” or “t” (“true”) for “+”

and

“1” or “f” (false) for “-”

Meaning any statement verbally made using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” exists in an in potentia existential state (P) of “true” or “false” until this potential is actualized through an act of selection.

__________

Using this Primary Equation (or, more particularly, using its tertiary logic of P:+/-), what becomes apparent is:⁵

1

Any verbal statement that could be made by a presence called “human” using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” remains in a vibrating existential state of “potential” (“human potential” -- p) until this presence called “human” has actualized his/her human potential through an act of selecting.

2

Any verbal agreement that could be made by two or more presences called “human” using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” remains in a vibrating existential state of “potential” (“human potential” -- p) until these presence called “human” have actualized their collective human potential to form a verbal agreement through a collective act of selecting.

3

Any verbal statement that could be made by a tribe or community of we presences called “human” using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” remains in a vibrating existential state of “potential” (“human potential” -- p) until this tribe or community has actualized its collective human potential through a collective act of selecting.

Leading to the conclusion that the only way for any two or more presences called “human” to prove anything verbally stated “true” using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” is for these presences called “human” to actualized, collectively, their human potential and collectively accept (through verbal agreement) that the verbal statement is “true”....

....what is “true” remaining “true” for only as long as the verbal agreement exists....

....only as long as another verbal agreement emerges as being “the best”.

Now Consider This:

If a presence called “human” treats these vibrations with meaning as only “words”, “symbols” and “images” (nothing more), then the only way any presence called “human” can verbally state anything about anything is through the use of “the word”, “the symbol” and “the image” and the only way any two or more presences called “human” can collectively accept (through verbal agreement) that a verbal statement is “true” is through use of “the word”, “the symbol” and “the image”.

This leads to a “conundrum”; that being:

If a presence called “human” treats these vibrations with meaning as only “words”, “symbols” and “images” (nothing more) and if this presence called “human” strives to journey deep beneath “the word”, “the symbol” and “the image” for the purpose of determining what is the best word by which to simulate the source and substance of all that exists....

....then every attempt to do so by this presence called “human” (the “speaker/writer”) must be done so using only “the word”, “the symbol” and “the image”....

....leading another presence called “human” (the “listener/reader”) using only “the word”, “the symbol” and “the image” to counter by verbally stating that the word selected is only a “word”.

For example, I, the speaker/writer of these words, can make this verbal statement (a verbal statement that I believe to be “true”):

“Vibration is the best word by which to simulate the source and substance of all that exists.”

And you, the listener/reader can counter by making this verbal statement (or words to that effect):

“Not true. Vibration is only a word.”

Thus, we (you and I) either must collectively accept (through verbal agreement) that this verbal statement is true:

“Vibration is the source and substance of all that exists.”

Or, we must agree to disagree (not agree) and move on from there.

~~~

Yet, there is another “path”; that being to journey deep beneath the word, “Vibration” into both the vibration with meaning that is “the word” and the “vibrating something of substance” to which this specific vibration with meaning is pointing; that being an underlying physical phenomenon -- an underlying physical presence -- that has been called many “names”; it (Vibration) being an underlying physical presence that is always present and is always being sensed by your “body” and its “brain” if your “mind” would only listen.

Yet, there is another way; that being to supplement any way of thinking (current kind of thinking) that treats “each word”, “each symbol” and “each image” as only a “word/symbol/image” pointing only to itself and the verbal reality they create and inform with a new way of thinking (new kind of thinking) that treats “each word”, “each symbol” and “each image” as a vibration with meaning point to a vibrating underlying reality that is always emerging from a vibrating something of substance (Vibration).

The Point Of The Journey

Having actualized our potential to produce what are now thought of and called, “words”, “symbols” and “images”, we presences called “human” now live in two realities:

A vibrating verbal reality (VVR) created and informed by “words”, “symbols” and “images”;

An vibrating underlying reality (VUR) that exists beneath “words”, “symbols” and “images” and to which all “words”, “symbols” and “images” point.

It is within vibrating verbal reality (VVR) that the “mind” dwells; it is within this vibrating underlying reality (VUR) that the “body” and its “brain” dwell.

Although there exists only a single underlying reality (VUR) in which all presences dwell – a single underlying reality that is always emerging from a single source and substance (i.e. Vibration), there are, potentially, an infinite number of verbal realities that can be produced by the mind and superposed (projected) upon this single underlying reality and its single source and substance.

More To The Point

What are now thought of and called “words”, “symbols” and “images” are really vibrations with meaning that form a bridge linking VVR and VUR....a bridge that connects each “mind” dwelling in VVR with “its body/brain” dwelling in VUR.

Absent the presence of “words”, “symbols” and “images”, VVR would not exist nor would there exist any “mind” nor could any “mind” be performing acts of “projecting”, “measuring” or “thinking” using “the word”, “the symbol” and “the image”.

Yet, for as long as “it” exists, the “body” would still be dwelling in VUR interacting with all other presences existing in “its surroundings” in a manner orchestrated by “its brain”....with “no mind” being given to this fact.

Even More To The Point:

Absent the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, nothing could be stated verbally about anything nor could a “mind” verbally think any thought about, verbally produce any measurement of or verbally project any “name” upon any presence existing in UR. Present the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, anything can be verbally stated about anything and anything verbally stated in the positive can be verbally stated in the negative, leading to my point.

My Point

Diving deep beneath VVR into VUR and its single source and substance is “hard work”; particularly, if your “mind” has been “schooled” in a current kind of thinking embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”.

More particularly, diving deep Beneath Words and the symbols and images that accompany words is “hard work”, particularly if your “mind” has been “trained”, since birth,

To treat “each word”, “each symbol” and “each image” as only “a word”, “a symbol” and “an image”

Rather than to treat “each word”, “each symbol” and “each image as a “sound” or a “mark” (a vibration) that emerges from your “body” in a manner coordinated by your “brain”.

Humanity’s Wrong Turn

Humanity’s wrong turn occurred when we presences called “human”, collectively, began treating VVR as real and VUR as surreal; when we presences called “human” collectively began treating “our verbal realities” and “our minds” (VVR) as dominant and the reality (VUR) in which “our bodies/brains” dwell as subservient to VVR and all “minds” dwelling therein; when “we” produced a way of thinking (the current kind of thinking) that is embedded only in the word, the symbol and the image rather than embracing another way of thinking (a new kind of thinking) that embraces “the word” and each expression of all that exists as a “vibration” superposed upon a vibration.

What Is True?

The “true nature” of all presences (no matter by what “name”, “number” or “species” they are called) is vibration.

Yet,

There is always the matter of proof -- isn’t there?

Of Proving “true” to each “mind”

What its “body/brain” already senses (knows);

That each presence existing in “its surroundings”

Is a vibration that has emerged from Vibration

And

Expresses itself as a “vibrating something of substance” -- a vibrating presence

We presences called “human” and what are called

“our bodies/brains”

“our words/symbols/images”

“our verbal realities/minds”

And

Our stories

Being

No Exception

Once Again,

Welcome To This Journey, Beneath Words:

It being a journey upon which you have now embarked;

It being a journey that you can continue by simply turning the page

And reading the

Précis

Then moving on from there.

Seventh Book: Subpart C

Your Journey, Beneath Words

Subpart C: Its Contents

Three Subparts

1. Note

2. Précis

A. Prelude To Story

B. Story

3. Note To The Reader

1. Note

Every journey, Beneath Words, is different. As weird as it may now sound or appear, in each present moment called “Now”, “your mind” is producing in “your verbal reality (in your VVR) a story concerning what is really happening beneath your VVR -- in this single VUR in which your body/brain and all “bodies” and all “bodies with brains” dwell.

In fact, in each moment -- whether “awake” or “asleep”, your mind is producing a story that is being informed by “words”, “symbols” and “images” that are emerging from “your body” in a manner coordinated by its brain as your body is interacting with its surroundings in a manner orchestrated by your brain.

How the “brain” orchestrates this interacting is through a vibrating interacting process out of which both “it” and “its body” emerged and continues to emerge; a vibrating interacting process by which the “brain” shapes the sensing that the body is experiencing, vibrationally, for its primary purpose....that being “something” that is now thought of and called “survival”.

In truth and in fact, prior to the “body/brain” evolving pursuant to this vibrating interacting process to an existential state in which it can produce vibrations with meaning in the form of what are now thought of and called “sounds” and “marks”, the “brain” did not care about anything other than this “something” called “survival”; it having no vibrations with meaning to “think” otherwise.

Nevertheless, when “the mind” emerges within its verbal reality -- each being a vibrating existential state created and informed by these vibrations with meaning, the “mind” as well as “its body/brain” is concerned about “survival”; it being then that the “mind” within its “verbal reality” produces “thoughts”, “measurements” and “projections” that lead to “tools” that the “body” produces in a manner coordinated by “its brain” for the purpose of not only “surviving” but also “thriving”.

It is as simple as that. Yet, it is not that simple since in each present moment called “Now”, journey beneath words is extremely difficult -- the challenge being you are having to deal with the “words/symbols/images” emerging in that moment -- leading to many versions of a journey, leading to the same story.

2. Précis

A. Prelude To Story

Words, Symbols And Images are

Vibrations With Meaning.

They serve as “signs” pointing to a vibrating underlying reality

And its vibrating source and substance.

They emerge from the body in a manner

Coordinated by its brain

Once emerging in a present moment

Each vibration with meaning exists as something of substance (a vibration);

But only in that present moment.

As it emerges in any present moment,

Each vibration with meaning both creates and informs

In that present moment

Two vibrating existential states called

Verbal Reality and Mind

It is within the “mind” and its “verbal reality” that each vibration with meaning Serves as a vibrating linguistic lens called

A “projection”, a “measurement” and a “thought”

By which “the mind” views and through which “the mind” produces

Its stories concerning

“What is Real/What Is Not Real”

Although there exist, potentially, an infinite number of these vibrations with meaning and, thus, there exist, potentially, an infinite number

Of verbal realities and minds

There exists only one reality in which

The body and its brain dwells

A vibrating reality that is always emerging from a vibrating source and substance best simulated by the word, Vibration;

A vibrating reality that is always emerging (evolving) -- moment by moment.

~~~

The initial challenge for each of we “presences” called “human” -- ever since that present moment when he/she produced his/her first word -- is recognizing that “each word”, “each symbol” and “each image” is a vibration with meaning serving as a “sign” pointing to a vibrating underlying reality and a vibrating source and substance that is really a physical something of substance.

That although this physical something of substance can never be captured whole using these vibrations with meaning since these vibrations emerge from “it”, the best vibration with meaning (the best word) by which to simulate this physical something of substance that is the source and substance of all that exists is

The word, Vibration

A word that points to itself

As being not only the source and substance of “the word”

But also

The Source/Substance of “all that exists”

That absent the presence of these vibrations with meaning -- although nothing could be stated, verbally, about any presence “existing”; each of we presences called “human” and all presences (no matter what their name, number or species) would still be “existing”.

That present the presence of these vibrations with meaning, each of we presences called “human” and all presences (no matter what their name, number or species) would still be “existing”, independent of any vibrations with meaning superposed upon “them”.

Fact is: prior to the first word emerging, all presences having bodies and brains were interacting, interconnecting and communicating vibrationally, each body and each brain being a vibrating something of substance (a vibrating presence) expressing vibrating characteristics that were/are unique to it (Qualia) moving in relation to each other, vibrationally (Relativity), both special and general.

Fact is: prior to the first word emerging, all presences called “human” were interacting, interacting and communicating among “themselves” through signing -- sometimes called pantomime -- sometimes called “gesturing”.

Then came these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” and, with them, came these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind” in which, there potentially exists, an infinite number of stories that can be produced concerning: What Is Real/What Is Not Real.

The ultimate challenge for we presences called “human” being to first produce and then collectively accept through verbal agreement the best creation story -- the best model of reality -- the best story by which to explain and describe (simulate) the emergence and true nature of all that exists.

What follows is one “candidate” for this “best story”:

It being a “story” that is based upon “Vibration” being the best “vibration with meaning” that “a mind” can select when striving to produce this “best story”

It being a “story” that is offered to you, the “listener/reader”, for the purpose of determining whether you agree/not agree that it (this “story”) is the best “story”....or....

....If (you do not agree), then, hopefully, instilling in “your mind” a “striving” to know more by journeying, Beneath Words, and the symbols and images that accompany them.⁶

B. The Story

The source and substance of all that exists is an underlying physical phenomenon -- an underlying physical something of substance -- that is best simulated using the word, Vibration; Vibration having the Potential to act upon itself. In this sense, in the beginning, there is only Vibration existing in a in potential existential state -- something of substance as opposed to “nothing”.

Vibration acts upon itself and through all that emerges from it pursuant to a natural selecting process -- a natural process of renormalizing -- that is really a vibrating interacting process by which each expression of all that exists emerges as a vibration....a something of substance that is vibrating.

Each vibration, once emerging from Vibration pursuant to this vibrating interacting process, interacts vibrationally with all other vibrations in its surroundings. (Relativity -- both special and general).

Each vibration, once emerging from Vibration pursuant to this vibrating interacting process, emerges as a specific vibration having vibrating characteristics that are unique to it and by which it can be sensed, vibrationally.

Each vibration, once emerging from Vibration pursuant to this vibrating interacting process, is sensed, vibrationally, as a vibrating something of substance -- a vibrating presence.

It is pursuant to this vibrating interacting process that certain vibrating

presences have evolved to their current vibrational existential state with the potential to act upon themselves and shape specific vibrations into specific sounds and specific marks.

It is pursuant to this vibrating interacting process that certain vibrating presences have evolved to their current vibrational existential state with the potential to shape specific vibrations into specific sounds and specific marks and to associate these specific vibrations with other vibrating presences, thereby giving meaning to each specific vibration (i.e. a vibration with meaning)

Certain of these vibrating presences have actualized their potential and produced these vibrations with meaning; it being only after these vibrating presences have actualized this potential that they emerge with a vibrating existential state in which they can use these vibrations with meaning as vibrating linguistic lenses through which they can view themselves, vibrationally and superposed (project) a vibrating linguistic lens upon themselves and all that exists.

Words/Symbols/Images

What is now thought of and called a “word”, a “symbol” or an “image” is really a specific vibration with meaning that emerges from the body as “specific sound” or a “specific mark” but only after a vibrating presence can

Shape Vibration called “Sound” or Vibration called “Light” into a specific vibration

And

Superposed (projected) upon a vibration to which the vibration with meaning is pointing.

Verbal Reality/Mind

It is only after its first vibration with meaning emerges that a vibrating presence (a vibration having vibrating characteristics unique to it) emerges with a vibrating verbal reality (VVR) in which the mind dwells as a vibrating existential state; the mind and its verbal reality each expressing itself as a vibration in each present moment called now.

It is only after it has a verbal reality and a mind that vibrating presence called “human” can call themselves, “human”, and their vibrations with meaning “words”, “symbols” and “images” and make any verbal statement such as:

“I exist”

“I am human”

“I have a body, a brain and a mind”

“My mind dwells with my verbal reality (VR)”

“My body dwells in an underlying reality (UR) with which it is always interacting in a manner orchestrated by my brain”.

It is only after a presence called “human” has a “verbal reality” and a “mind” that he/she can produce within his/her mind a “story” in the form of a “speculative philosophy”, a “theology”, a “creation story”, a “scientific theory of everything”, a “model of reality” or an “equation”.

The Best Equation by which to simulate how Vibration acts upon itself pursuant to this vibrating interacting process and produces all that exists including we presences called “human” is the following equation:

V(P):+/-

“V” = Vibration (vibrating something of substance -- vibrating presence)

“(P)” = Vibration’s Potential

“:” = vibrating interacting process (natural selecting process -- natural process of renormalizing).

“+” = real

“- ” = not real (virtual)

“/” = P actualized (either “+” or “- ”)*

*Prior to P being actualized, both “+” and “-” exists in an in potentia existential state in V’s Potential

The Best Equation by which to simulate how a vibration called “human” acts upon itself and produces his/her vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” and her/her two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind” is the following equation:

v(p):+/-

“v” = vibration having body/brain (vibrating something of substance -- vibrating presence)

“(p)” = a vibration’s potential (e.g. “human potential”)

“:” = vibrating interacting process (natural selecting process -- natural process of renormalizing).

“+” = verbal reality/mind

“- ” = no verbal reality/mind

“/” = p actualized (either “+” or “- ”)*

*Prior to p being actualized, both “+” and “-” exists in an in potentia existential state in v’s potential

Note: This equation can also be written “P:0/1” or “P:t/f”, substituting

“O” or “t” (“true”) for “+”

and

“1” or “f” (false) for “-”

Meaning any statement verbally made using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” exists in an in potentia existential state (P) of “true” or “false” until this potential is actualized through an act of selection.

In this sense, all vibrations are “bits of information” that emerge out of Vibration and are always interacting, interconnecting and communicating vibrationally for as long as they exist pursuant to a vibrating interacting process frequently called “evolution” -- also called an interacting force (e.g. “strong”, “weak”, “electro”, “magnetic”, “gravitation” (both “classical” and “quantum”).

In this sense all vibrations (no matter what their “name”, “number” or “species”) are always existing in a in potentia vibrating state (frequently called “dissonance”) until combining or separating through vibrating acts (frequently called “resonance/resonating” or “interference/interferring”).

In this sense each vibration emerges as a vibrating existential state having a “sensitive dependence” upon its “initial vibrating conditions (i.e its vibrating boundary conditions), meaning that if its “initial conditions” changes it changes.

It is as simple as that.

It is a simple as using “your mind” to self-reflect upon the fact that

Each “body/brain”, “each word/symbol/image”, “each mind/verbal reality”

Each “projection/measurement/thought

And

Each verbal statement and each story

(No matter what that “story” be called)

Is

A Vibrating Existential State

That expresses itself in each present moment called “Now”

As a vibration

A vibrating something of substance -- a vibrating presence --

That emerges from Vibration as “source/substance”

Pursuant to a vibrating interacting process

That can be thought of and called

A natural selecting process -- a natural process of renormalizing

Each vibration emerging from Vibration

Existing only for as long as it exists.

It is as simple as that;

Yet, it is not that simple

Since

There is always the matter of proof -- isn’t there?

Of using these vibrations with meaning

These “sounds” and “marks” called “words/ symbols/images

To prove these verbal statements “true”

To a mind existing within

Its verbal reality

A proving ‘true” to the “mind”

What its body and its brain

Already senses (knows)

To be true.

Beneath Words.

3. Note To The Reader

Once Again,

Welcome To Beneath Words, The Journey:

It being a journey upon which you have now embarked;

It being a journey that you can continue by simply turning the page.

The source and substance of the reality that you sense in your body in a manner orchestrated by your brain can never be captures whole using the words, symbols and images that both create and inform your verbal reality and your mind since your body, your brain, your words/symbols/images, your verbal reality and your mind emerge from this source and substance as does each expression of all that exist.

Each your words, your symbols and your images is a specific vibration expressed in the form of a “specific sound” or a “specific mark” -- its meaning emerging once this specific vibration is associated with an underlying vibration -- a vibrating something of substance to which the specific vibration is pointing.

At their most fundamental level of existence, there is really no difference among words, symbols and images -- each being a vibration with meaning superposed (projected) upon a vibrating something of substance.

The best we presences called “human” can do -- using these vibrations with meaning -- is:

First, to select the best word by which to simulate in a coherent manner this source and substance and all that emerges from it

And

Then, to accept (through verbal agreement) this best word.

The best word by which to coherently simulate the source and substance of all that exists is the word, Vibration, meaning that the source and substance of all that exists is an underlying physical phenomenon -- an underlying physical presence -- that is always present and out of which all that exists emerges as a vibration including we presences called “human”, “our bodies”, “our brains”, “our vibrations with meaning” and “our verbal realities” and “our minds”.

Yet that is only the beginning

Since there is always the matter of proof -- isn’t there

Of proving “true” to the “mind”

What the “body” and “its brain” already knows is true.

A CLOSING THAT IS MORE OF AN OPENING

As Verbally Stated In The Opening To Book One

Quite a conundrum emerges once a presence called “human” can produce words, symbols and images. Absent the presence of words, symbols and images, nothing can be verbally stated about anything. However, present the presence of words, symbols and Images anything can be stated about anything and, potentially, anything verbally stated in the positive can also be stated in the negative.

More to the point: If a presence called “human” produces a story concerning the emergence of anything, another presence called “human” can produce another story to the contrary, usually leading to conflict between these two presences called “human) unless through verbal agreement the conflict is resolved

How does a verbal agreement emerge? One way is for these two presences called “human” to accept, verbally, that a story is true thereby proving the story “true” as between them. Or if these two presences are part of a group of presences called “human”, then the “group” usually determines which story is “true”. Yet, in the case of this group of presences, the problem still exists since one particular “group” (tribe, community, nation, state, etc.) still has the challenge of proving true to each other “group” that “its story” is “true” and their story” is “not true”.

And so this “story” goes -- individual setting off against individual -- group setting off against group leading to verbal conflict -- physical conflict -- war -- unless or until a verbal agreement is reached....yielding “peace” for a while.

Yet, there is something strange about this “story” of verbal conflict leading to physical conflict:

Absent the presence of words, symbols and images, there would exist no stories -- no verbal agreements -- no languages; yet, we presences called “human” would still be present as evidence by the presence of an “infant” whose emerges, at birth, without any words, symbols or images by which it can state so.

~~~

Thus, it seems important to answer these two questions:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images?

From whence do they emerge?

~~~

Nevertheless, once an answer to either of these questions is proposed, this conundrum -- this problem -- continues, shifting to challenging any story that strives to answer either question with a contrary story....leading to further conflict (verbal, perhaps physical).

Thus, this “story” of conflict (verbal/physical) emerges over and over, again and again; each verbal story circling in a verbal reality above an underlying reality that lies beneath it

An underlying reality into which all “infants” emerge without having “words”, “symbols” and “images” at their disposal....

An underlying reality in which emerge the “bodies” and “brains” of all of we presences called “human” and the “bodies/brains” of all other presences existing within our surrounding.

~~~

Yet, as this book and all writings appearing on the Center For Vibrational Studies’ website reflects, there is another way -- another path -- that can resolve this conflict if all “minds” would only “listen”.

It is a new story based upon a new kind of thinking that embraces these facts:

1

What are now thought of and called “words”, “symbols” and ‘images” are vibrations with meaning that emerge from the “body” but only after the “body” in a manner coordinated by its brain can shape Vibration called “Sound” and Vibration called “Light” into specific vibrations called “sounds” and “marks” using voice and hand mechanics, the latter (the “hand”) being aided by a marking tool applied to a smooth surface.

2

What are now thought of and called “verbal reality” and “mind” are two vibrating existential states created and informed by these vibrations with meaning; it being within each “mind” that these vibrations with meaning serve as vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” by which each “mind” views and produces its stories concerning this underlying reality in which “the body” and “its brain” dwells and their source and substance.

3

The underlying phenomenon that is the source and substance of all that exists is “something” other than “nothing”, it being an underlying physical presence best simulated by the word, Vibration since it is vibrating and all vibrations with meaning are pointing to it (Vibration) as being the source and substance of all that exists (i.e. each vibrations with meaning serving as a sign (Semiotics) pointing to a vibrating reality emerging from this vibrating source and substance.

4

Vibration acts upon its Potential pursuant to a natural selecting process -- a natural process of renormalizing -- that is really a vibrating interacting process by which each expression of all that exists emerges as a vibration....the rules by which Vibration acts upon its Potential being evidenced by the equation: V(P):+/-

5

Each expression of “all that exists” is a vibration having vibrating characteristics that are unique to “it” (Qualia); each vibration moving in relation to each other vibration in “its surroundings” (Relativity) in a

manner orchestrated by “its brain”.

6

Meaning that each of we presences called “human” are now living in two realities: a vibrating verbal reality (VVR) in which our minds dwell; a vibrating underlying reality (VUR) in which our bodies/brains dwell.

Facts that are very difficult for “all minds” to accept through verbal agreement due to the current kind of thinking in which “all minds” are currently being “schooled” -- a current kind of thinking embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”.

Nevertheless, this new story offers another way -- another path -- by which to avoid this conundrum; it being a story that recognizes this conundrum will always exists in a vibrating verbal reality; yet, how this this vibrating verbal reality emerges out of “us” does offer a “clue” as to how this underlying reality emerged out of Vibration.

How To Proceed?

Fortunately, most of we presences called “human” now have these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” and most of us do have these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”.

And, fortunately, using these vibrations with meaning as vibrating linguistic lenses, most of us can now measure and think about each something of substance that our bodies/brains” are sensing as being a vibrating something of substance -- a vibrating presence -- upon which we can superpose (project) a vibration with meaning.

Yet, there is a subtle shift in our current way of thinking that must occur. We must supplement our current kind of thinking with a new kind of thinking that embraces each vibrating something of something as a vibration that is vibrating (e.g. a “vibrating string” vs. a “vibration” called “string”).

Nevertheless, there will always remain the matter of proof, won’t there? Of proving true to all minds what has just been verbally stated is true. A proof that will not exists until the collective mind of we presence call “human” accept (through verbal agreement) the fact that each “mind” and “its body/brain” are vibrations that are always interacting, interconnecting and communicating with all other vibrations in “their surroundings” for as long as “they” and “their surroundings” exist.

Something To Think About

As We

Move On.

[END OF PART SEVEN OF YOUR JOURNEY, BENEATH WORDS]

EPILOGUE

Epilogue

Its Contents:

1. A Bit Of Self-Reflecting

Diagram No. 1

Diagram No. 2

Diagram No. 3

Diagram No. 4

2. This New Kind Of Thinking

3. My Story

1. A Bit Of Self-Reflecting

In every moment of this journey called “your life”, you are always interacting with “your surroundings”. For example, in this present moment, you are interacting with this book you are “reading” as you “breathe” the “air” that surrounds you.

Indeed, if you really self-reflect on this word, interacting, within the context of “your life”, you soon become “mindful” of the fact that you are always interacting with “your surroundings”; examples being your “smelling” a “flower”, your “tasting” an “orange”, your “petting” your “dog”, your “hugging” your “cat”, your “loving” your “lover” , “sex”, “hitting ball with bat or club”, “fighting”, “hugging”, etc.

You can diagram this process called interacting simply by selecting a symbol (e.g. the symbol “A”) to represent “you”; selecting another symbol (e.g. the symbol “B”) to represent the something of substance with which you are interacting; and selecting another way to symbolize this interacting between A and B (in this case, the dashes and the arrows in the Diagram serving that purpose).⁷

Diagram No. 1

--

_ _

A > < B

_ _

_

*****

A little more self-reflecting produces in “you” an awareness that:

Not only are you always interacting with “your surroundings” (e.g. the “environment”) in every moment of “your life”;

But also, within each of these moments, you actually have the potential to select from a menu of all possible interactions available to “you” in that moment, one particular interaction....examples being:

“fighting”/“hugging”/“praying”/“seeking peace”

“hitting ball with bat or club/playing a sport”

“smelling flower”/“tasting orange”

“petting dog”/ “hugging cat”

“making love”/“sex”

You can diagram this interacting (selecting) process by simply inserting in the previous diagram the symbol “>P<”, thereby incorporating your potential into a “new diagram”:⁸

Diagram No. 2

_

_ _

A >P< B

_ _

_

*****

A little more “self-reflecting” produces in “your mind” a curiosity as to how and why this interacting and selecting is always occurring; a “curiosity” that begins to be satisfied once “your mind” understands that your interacting and your selecting is actually a part of a vibrating interacting selecting process called “evolution”....

....this vibrating interacting (selecting) process being the Creative Process by which each expression of all that exists emerges and exhibits an Historical Bias favoring acts of selecting previously made….

....this Creative Process/Historical bias being the subject of

Diagram No. 3⁹

s

|

|

|

_

_ _

A >P< B

_ _

_

|

|

|_____________________________________>____t

*****

A little more “self-reflecting” produces in “your mind” the “thought” that each expression of “all that exists” is a vibration (v) that emerges from Vibration (V); each v having a potential (vp) that is a part of V’s Potential (VP)....

....an emerging that can best be evidenced by the two formulas set forth below in Diagram No. 4....

....formulas with which you, the reader of these words, should now be familiar....

....assuming you have read the six book that were published on the Center For Vibrational Studies website previous to the publishing of this book.

Diagram No. 4¹⁰

First Formula: VP:+/-

Second Formula: vp:+/-

*****

This “self-reflecting” actually being a part of this vibrating interacting (selecting) process and this new kind of thinking about which I speak/sound/write/mark).

2. This New Kind Of Thinking

Admittedly, this new kind of thinking about which I write requires you to transition from a current kind of thinking embedded in only “the word”, “the symbol” and “the image” to a way of thinking that embraces “words/symbols/images” as being what they really are and always have been:

(i) sounds/marks/vibrations with meaning that point to (are superposed upon) the vibrations (the vibrating somethings of substance) that lie beneath them; and,

(ii) a bridge what connects what exists Beneath Words with what exists Above Words.

In other words, learning/being taught this new kind of thinking is “hard work”, particularly if you have been trained in a current kind of thinking that treats each “word/symbol/image” as only “a word/symbol/image” since just like any other “habit” -- once engrained, this “habit” (this “bias”) is hard to overcome.

For example, if “you” (or, more particularly, “your mind” while existing in “its verbal reality”) continue to “think” of a “cat” or a “mouse” or “your body/brain/mind” as

“just a cat”, “just a mouse”, “just a body/brain/mind”

then you will be missing the point since what is really true is that each “cat”, each “mouse” and each “body”, “brain” and “mind” is a vibration exhibiting vibrating characteristics unique to “it”....your “body/brain/mind” being no exception.

More particularly, if “your mind” continues to “think about” or “measure” some vibrating something of substance in a manner that ignores the vibrating characteristics of “you” and the vibrating characteristics of this vibrating something of substance that is being “thought about/measured” by “you”, then “you” (or, more particularly, “your mind”) will always be getting in the way....

....always forgetting that when speaking in “words” “symbols” and “images”, you are always speaking in code, vibrationally.

Now it may be “true/not true” that Albert Einstein really strung these following words into these sentences:

We cannot solve our problems with the same thinking

we used when we created them.

Everything in Life is Vibration.

And, it may be “true/not true” that Nikola Tesla and Alfred North Whitehead performed acts of sound/marking in which they vibrationally linked their sounds/marks/ vibrations with meaning in these ways:

If you want to find the secrets of the universe, think in terms of energy, frequency and vibration....Tesla

It is the task of reason to understand and purge the symbols

on which humanity depends....Whitehead

My point is that it is irrelevant whether or not Einstein, Tesla and Whitehead did/did not vibrationally use these sounds/marks/ vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “image” to make these “verbal statements”.

What is relevant is that all sounds/marks/ vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “image” point to the vibrations that lie beneath them and link what exists Above Words with what exists Beneath Words....

....the real challenge that lies in these sounds/marks/ vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “image”, being to produce that one “creation story”....that one “model of reality”....that best simulates, vibrationally, in “the word”....

....what lies vibrationally, beneath all “words” and the “symbols” and “images” that accompany them.

Simply stated: What each of Einstein, Tesla and Whitehead was striving to do in his own unique way (as evidenced by their lives and their writings) was dive beneath these sounds/marks/ vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” into what lies beneath “them” while using “them” -- and that is not “easy”.

More particularly, what each of Einstein, Tesla and Whitehead was doing was selecting “words/symbols/images” (vibrations with meaning) for the purpose of stringing together a series of verbal statements (a verbal “story”) in which “he fit”....in which “he sensed” in his own unique way from his own unique perspective what was really happening in “his life” and the “surroundings” with which “he” was interacting.

*****

Once you can build “your” “self” into a verbal story that feels right to “you” both as it relates to “your body” and “your brain”, it does become easier for “your mind” to accept that this story as “true”.

At least, that has been my experience: an experiencing of building “my” “self” into a story in which this vibrating interacting (selecting) process is the process by which “all that exists” (including “me”) emerges; this vibrating interacting (selecting) process being an interacting creative process (Creative Process) that produces a natural bias (an Historical Bias) favoring selections previously made.

This Creative Process being diagramed as shown in Diagram Nos. 1 and 2....

....each diagram “painting a picture” of a vibrating something of substance (“A”) interacting with each other vibrating something of substance (“B”) in “its surroundings”....

....an example being “you” (“A”) selecting to be interacting with “me” (“B”) through this book “you” are now reading”

So, keeping these words “in mind”, let’s move on with this preparatory comment by remembering that what I (or, more particularly, “my mind”) am really doing is sounding/marking in code, vibrationally, a creation story/model of reality that “my mind” believes is vibrationally coherent....vibrationally true....for purposes of determining whether “your mind” agrees/not agrees with my “verbal statements” -- my “story”.

3. My Story

There is an Historical Bias that naturally emerges “in me” out of this vibrating interacting (selecting) process -- this Creative Process about which I speak (sound) and write (mark).

Frequently called a natural selecting process (“evolution”) -- less frequently called an interacting force -- and occasionally called a natural process of renormalizing -- this Creative Process is always “at work” and it is always accompanied by a natural bias (Historical Bias) favoring acts of selecting previously made.

This complementary relationship between this Creative Process/Historical Bias is a vibratory relationship. This complementary relationship emerges vibrationally, then exhibits itself vibrationally.

In fact, this complementary relationship exhibits itself, vibrationally, in its own unique way in every “body”, in every “brain” and in every “mind” as well as in

(i) the vibrating physical reality in which each “body” and each “brain” dwells (as a vibration); and,

(ii) the vibrating verbal reality in which each “mind” dwells (as a vibration).

For example, it is not “by accident” that each of we vibrations called “human” exhibits this Historical Bias in his/her “body”, vibrationally, as a vibrating characteristic unique to him or her is evidenced by his/her “DNA”, “RNA” and the naturally way (the unique way) in which he/she, vibrationally....

....sounds/marks/moves....

....speaks/writes/acts....

And, it is not “by accident” that each of we vibrations called “human” exhibits this Historical Bias in his/her “mind”, vibrationally, as is evidenced by the way he/she has either learned on his/her own or been taught by a teacher to strings his/her “words”, “symbols” and “images” together in an acceptable manner.

And, it is not “by accident” that the as “the mind” is being shaped, vibrationally, by the “language” and “syntax” that inhabit, vibrationally, “its verbal reality” and “its thought”, “its measurements” and “its projections”, “the body/brain” out of which “this mind” emerges is always being vibrationally shaped by this “language” and “its syntax”.

Such is the way of this vibrating interacting (selecting) process -- this Creative Process -- and this natural bias (this Historical Bias).

In fact, you, the reader of these words, can “think” of this process in this way as you continue on exploring the verbal territory that comprises your Journey, Beneath Words:

What is now thought of and called “your body/brain/mind” is, collectively, historically biased, vibrationally, such that “they” have a “sensitive dependence” their “initial conditions” -- their “boundary conditions”; namely:

(i) upon the constituent vibrations that comprise “them”; and,

(ii) the way these constituent vibrations that comprise “your body” are interacting, vibrationally, with “your/their surroundings” in a manner orchestrated by “your brain”.

In this sense (vibrationally), your “body/brain/mind” (as a collective vibration) has a “sensitive dependence” on its “initial conditions” as do the constituent vibrations that comprise your “body/brain/mind”.....

....whether or not your mind agrees/not agrees.¹¹

“We die. That may be the meaning of life. We do language. That may be the measure of our lives.”

Toni Morrison

MOVING ON

The “mind” must always have “its proof”. If you (or more particularly, “your mind”) verbally agrees with what has been verbal stated in this book and the preceding six books, then “your mind” has its “proof” since it is only by verbal agreement that any two or more “mind” can prove any verbal statement “true”. In this case, you can simply choose to read the remaining five books in this twelve-book series (which I hope that you do) or choose to move on applying whatever you have learned from these first seven books in “your life”, visiting other writings appearing on the Center’s website when you choose to do so.

However, if “your mind” still needs “proof” that what is verbally being stated in these first seven books, then hopefully you (or, more particularly, “your mind”) will choose to move onward to the eighth book in this twelve-book series; a book that restates, once again, Humanity’s Wrong Turn, and sets forth a process for course-correcting this wrong turn. Thereafter you can choose to continue to move onward to the last four books in this twelve-book series; each of the last four books....in its own unique way....diving deeper into the vibrating (physical) reality that lies Beneath Words and its vibrating (physical) source and substance.

Since each book....in its own unique way....sets forth verbal statements with which you (or, more particularly, “your mind”) can choose to ________agree _______not agree and since it is only by verbal agreement that any two or more “humans” can prove any verbal statement “true”; once you move through all twelve books in this twelve-book series, you can choose to _____agree ____not agree with what has been verbally stated or move on to the other writings on the Center’s website for further proof. Or you can simply choose to move on in another way -- another path; hopefully finding another way -- another path by which your body/brain/mid can embrace not only VVR and VUR but also Vibration as their source/substance.

It is

Your Choice

However, whether you agree/not agree with what has previously been stated in this book, you can always continue to visit the Center For Vibrational Studies website and explore the numerous writings set forth therein; these writings setting forth my offering of proof.

ACKNOWLEDGEMENTS

When birthed into “this Presence”, one is able to make sounds; yet unable to speak or to write.

With training the physical ability to sound “words” is achieved; an ability that over the years, with practice, emerges as an art.

With training the physical ability to mark “words” is also achieved and, if fortunate enough to be appropriately “schooled”, this ability to mark becomes an art form of its own, having many “variations” including the ability to “draw” a “symbol” or an “image”….a “picture”.

Soon, if properly “trained”, this ability to sound and mark words enhances the ability to speak, to act, to perform, to create, to work with tools in an ever more sophisticated manner and to self-reflect using words, symbols and images to do so.

Fortunately, I was blessed with parents who valued these abilities, not that either “mom” or “dad” was “schooled” in the halls of “universities”. Neither had a “PHD” or a college diploma; yet each of them saw the value of me, the writer of these words, having an education involving “higher learning”.

So….I acknowledge my parents for instilling in “me” a quest for learning and a deep seated curiosity that allowed me, along the way on my journey, to meet and have the privilege to know many people in all “walks of life”.

I also acknowledge my wives, my children, my partners and my mentors, each of whom has provided me with a learning experience that I, hopefully, returned in some way.

And, I also want to acknowledge a few dogs who through my interacting with them….and them with me….brought forth an understanding that the interacting (communicating) is always occurring “vibrationally” among “all that exists”.

Additionally, I want to acknowledge those masters of the technology world who put in motion a platform that allows me to present this book on this website. But for this platform being created, there would have been no way for this book to emerge in “print form”.

Lastly, I want to acknowledge, you, the reader of these words, for choosing (act of selecting) to dive beneath “your words”, “your symbols” and “your images” into the reality that lies beneath all words, all symbols and all images. It does take quite a bit of courage to make this dive; particularly if you have been trained to collapse this reality into “the word”, “the symbol” and “the image” and thereby only float along their verbal surface.

CONCERNING THIS SPECIFIC BOOK

The purpose of this book is to two-fold as is the purpose of each book in this twelve-book series:

First, to elaborate upon previous verbal statements made concerning Humanity’s Wrong Turn; verbal statements made in other books presented on the website of the Center For Vibrational Studies.

Second, to illustrate more definitively why Humanity’s Wrong Turn occurred and the new kind of thinking required to course-correct.

The best evidence of this Wrong Turn being the failure of the “mind” (both each individual mind and the collective mind of Humanity as a whole) to accept, verbally, that once it emerges as a vibrating existential state...

....what is occurring in each present moment and from moment to moment....

....is that it is superposing/projecting (act of selecting) within “its verbal reality” in that present moment vibrations with meaning upon a something of substance that its body is sensing in a manner orchestrated by its brain.

....a “something of substance” that is happening

Beneath Words

A “something happening here” that the Center and this book is seeking to make clear - that being what is happening here, beneath words and the symbols and images that accompany them, is a vibrational happening

A vibrational happening that is being vibrationally sensed by these vibrations called “our bodies”, “our brains” and “our mind” in each present moment called “Now”....

....This present moment called “Now” being the only moment that any vibration really has...

....This present moment being the only moment in which “all that exists emerges....

....As weird or bizarre as that may now sound or appear.

In fact, although it may now sound or appear weird or bizarre, what is “true” -- what is “real” -- is that every something of substance is a vibration having its own unique vibrating characteristics and its own history; each vibration being a vibrating bit of information (a “vibe”) that comprises a “part” of the “whole”....

....not capable of being explained or described since each vibration (each vibe) is a part of Vibration (as source/substance)....

....yet capable of being simulated by we presences called “human”, using these vibrations with meaning called

“words/symbols/images”¹²

SUGGESTED READINGS

A Man Without Words, Second Edition, (University of California Press, 1995) written by Susan Schaller, Foreword by Oliver Sacks)....both the book and the foreword.

How Forests Think, Toward An Anthropology Beyond Human (University of California Press, 2013)

Any writing by Eckhardt Tolle

Any writing by J. Krishnamurti in which he focuses “the mind” on the verbal phrase: “The word is not the thing.”

Global Mind Change, The Promise of the 21st Century, Second Edition, Willis Harman (Institute of Noetic Sciences, 1998).

The Way of the Explorer, An Apollo Astronaut’s Journey Through the Material and Mystical Worlds, Edgar Mitchell (Richter Artes Graficas, 1996).

Stalking The Wild Pendulum, On The Mechanics of Consciousness, Itzhak Bentov (E.P. Dutton, 1977).

Wholeness And The Implicate Order, David Bohm (Routledge & Kegan Paul, 1980)

An Imaginary Tale, The Story of ￼-1, Paul J Namin (Princeton University Press, 1998)

ZERO, the Biography of a Dangerous Idea, Charles Seife (Penguin Group, 2000)

POST LOGUE

“If there is a book that you want to read, but it hasn’t been written yet, you must be the one to write it.”

Toni Morrison

Toni Morrison verbally states:

“If there is a book that you want to read, but it hasn’t been written yet, you must be the one to write it.”

*****

All “books” are “stories” as is each verbal statement contained within “its covers”.

Each “verbal statement” tells a “story”.

Combined, all “verbal statements” contained within a “book” presents “its story” -- the story of “it author” -- the “storyteller”....

....the author sounding/marking his/her story using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” to do so.

*****

My takeaway from Toni Morrison’s verbal statement is that:

If there is a story that I want to hear/read, but it has not been spoken/written yet, I must be the one to sound and/or mark it.

If there is a creation story/model of reality that I want to hear/read, but it has not been spoken/written yet, I must be the one to sound/mark (vibrate) it.

*****

My creation story/model of reality begins very simply by focusing upon “the word” and the fact that each “word” is a vibration that emerges from the “body” in the form of a sound or a mark; the meaning of “the word” being associated with the vibration that lies beneath it and upon which “the word” is superposed.

*****

Verbally stating this creation story/model of reality became relatively easy once I began diving deep, Beneath Words, into what lies there.

However, “proving true” this creation story/model of reality falls prey to every “mind” that has “its story”; the real challenge for “my mind” being to convince each member of Humanity (or, more particularly, “his/her mind”) that Humanity made a wrong turn when it began treating “words”, “symbols” and “images” as only “words”, “symbols” and “images” (nothing more)....

....rather than treating “words/symbols/images” as sounds/marks/ vibrations with meaning....

....sounds/marks/vibrations with meaning that point (like signs) to Vibration being the source and substance of “all that exists” including “the word”....

....it being “true” that at their most fundamental level of existence, there is really no difference among “words”,

“symbols” and “images”....

....each being a vibe....a vibrating bit of information.....

....that allows each of “us” to vibrate about what is really occurring in “our lives”....

Beneath Words.

*****

This book being the seventh book in a series of twelve books in which I offer “my proof”.

¹Recall that within the context of the verbal subject called “physics”, the only way any “thing” can be proved to exist (i.e. determined to be real) is if this “thing” can be measured as vibrating....a this “thing” called a “string” being no exception. Within the context of this new kind of thinking about which I write, each expression of “all that exists” is a vibration having vibrating characteristics unique to it -- this “thing” called “string” being no exception. The challenge, of course, within the subject called “physics” is that it (this subject) is broken down into what is called “theoretical physics” and what is called “applied physics”. Both disciplines (theoretical and applied) are important. The “theoretical” involves “the mind” (Above Words); the “applied” involves the “body/brain” (Beneath Words). The problem, for physics (both “theoretical” and “applied”) is that it takes “the mind” (Above Words) drawing plans and specifications for ever more precise sense enhancing devices called “superconducting supercolliders” to prove what is real a the most fundamental level of existence. A feat that is impossible to do since each expression of “all that exist” is a vibrating exhibiting vibrating characteristics unique to it -- the “body/brain/mind” of the “physicist” and each sense enhancing device the “physicist” uses being no exceptions....each being entangled with the other through what the physicists (both “theoretical” and “applied”) called entanglement.

²The words, the subject of each Glossary, are frequently set forth in both a

lowercase and uppercase mode; their designated meaning remaining the same no matter whether these words are presented in either mode.

³Another linguistic tool I frequently use is the footnote; the purpose of each footnote being to expand upon the text to which the footnote relates, thereby incorporating the footnote into the text. For example, when a word is surrounded by quotation marks (e.g. the word, “word”), this linguistic tool (“ ”) suggests this word (e.g. the word, “word”) creates and informs a “verbal reality” (VR) that is being superposed on an “underlying reality” (UR) to which this word (e.g. the word, “word”) and all “words” are pointing; it being the purpose of any Journey, Beneath Word (including “your journey”) to determine the true nature of VR and UR and all that exists/emerges within VR and UR.

⁴What is unique about the way we presences called “human” have evolved lies not in the fact that “we” produce vibrations with meaning and have these vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”. For example, a presence called a “lion” sounds what is called a “roar” and defines “its territory” as a presence called “wolf” defines “its territory” with a mark called “urine”; both the “lion” and the “wolf” superposing something of substance (the “sound” and the “mark”) upon another something of substance (“its territory”). In this sense, the “lion” and the “word” produce a “verbal reality” that can be “read” by other presences in “their surroundings”, thereby producing in each of these presences what can be thought of and called a “verbal reality” and a“mind” unique to “it”. Instead, what is unique about the way we presences called “human” have evolved lies in how we presences have learned to use our “minds” and “our verbal realities”, once these vibrations with meaning emerge out of our bodies in a manner coordinated by “our brains”; we presences called “human” having the only “minds” that use these vibrations with meaning to produce complex verbal products such as “designs”, “plans”, “specifications”, “creation stories”, “scientific theories”, “models of reality” and equations such as E=MC2 and Schrödinger’s Equation upon which “we” build our “people made systems -- examples being our “constitutions”, “governments”, “religions” and “sciences” as well as “our hammers”, “our saws”, “our houses”, “our buildings” and those sense enhancing tools called the “microscope”, the “telescope”, the “superconducting supercollider” and those “things” called “rockets”, “bombs”, “space ships”, “sensors”, “robots”, “AI”, etc.

⁵The word, “tertiary”, is selected in juxtaposition to the word, “binary” as in, for example, the Boolean logic that uses only the symbols “0” and “1” or used in any random oscillator created for the purpose of simulating an existential state called “entropy” existing in “equilibrium” as opposed to an existential state called “negentropy” existing far from “equilibrium”. See Order Out Of Chaos, Man’s New Dialogue With Nature by Ilya Prigogine and Isabelle Stengers (Bantum Books, 1984), Foreword by Alvin Toffler. As stated in the Foreword: “Ilya Prigogine....won the Nobel Prize in 1977....for his work on the thermodynamics of nonequilibrium systems....”

⁶Assuming what has just been verbally stated in this book and its Precis is of interest to you, the “listener/reader” (or, more particularly, “your mind”), allow me, the “speaker/writer” to suggest that “you” set aside some moments to read three books: (i) A Man Without Words by Susan Schaller (University of California Press, 1991), foreword by Oliver Sacks (note his distinction between signing, pantomiming and gesturing (activities occurring beneath words) and signing with words (abstractions occurring with words; (ii) Basic Neurocellular Patterns by Bonnie Bainbridge Cohen (Burchfield Rose Publishers)....particularly, Chapter 4); and (iii) How Forests Think, Toward an Anthropology Beyond Human, by Eduardo Kohn (University of California Press, 2013)

⁷The arrows, “> <”, represents the fact that within the context of any interacting there is an act of selecting being made by each participant (i.e. both A and B). In this sense, the two participants in an interacting can be and frequently are two “particles”, “atoms” or “molecules” or “cells” interacting vibrationally or two people doing the same as they exchange their goods or services. The dashes represent the fact that within the context of any interacting, there emerges a “field of space” and an “arrow of time” within which the vibrating interacting is occurring.

⁸The symbol >P< represents the fact that there always exists in each present moment the Potential (P) for any two vibrations (symbolized by A and B) to be interacting vibrationally. Within the context of Quantum Theory and Quantum Mechanics, this Potential (P) that exists in each moment is represented by what is called the wave function, meaning that in each present moment, A and B could, potentially be interacting, vibrationally, in an infinite number of ways -- until they actually do interact, vibrationally, pursuant to a vibrating interacting (selecting) process that can be thought of and actually is the Creative Process.

⁹The vertical broken line and the horizontal solid line represent, respectively, space (s) and time (t). Each interacting that occurs in any present moment is a product of a vibrating interacting (selecting) process (a Creative Process) that is occurring in that moment and collapsing the wave function in that present moment. It is out of this interacting that a field of space (s) and arrow of time (t) emerge with respect to this interacting. For the participants in the interacting (A and B), this field of space and arrow of time continue to exists for as long as they are interacting. As this field of space and arrow of time continue to emerge moment by moment, a natural bias (an Historical Bias) emerges in each participant favoring acts of selecting previously made. And, this is all happening vibrationally

¹⁰The first formula represents Vibration (V) acting upon its Potential (P) pursuant to a vibrating interacting (selecting) process (:) and producing what is real (+) and what is not real (-). The second formula represents vibration (v) acting upon its potential (p) pursuant to this vibrating interacting (selecting) process (:) and producing what is real (+) and what is not real (-) for that specific vibration (v). Once any two or more vibrations (each a v) emerge pursuant to this vibrating interacting (selecting) process (it being a Creative Process also called “evolution”); these vibrations (each a v) have the potential to interact vibrationally in a manner shown by Diagrams Nos. 1-3.

¹¹Admittedly what has just been verbally stated in “story form” may be difficult for “your mind” to grasp; yet, simply stated in code it means that each of we vibrations called “human” are vibrationally sensitive to any vibrational changes in our vibrating physical reality. Such “things” as “carbon footprint”, “climate change” and the risk of emergence of a “virus” in the form of a “pandemic” or “epidemic” are vibrationally real (i.e. existing as collective vibrations beneath the superficial words that encode them and the constituent vibrations that inform them).

¹²There are many writings that will gradually surface on the Center’s website. Some of these writings are presented as “books”, each usually bearing within its title, the phrase Beneath Words© (but not always). The remaining writings are presented as “journals”, each “journal” (some very long) depicting “my journey, Beneath Words” (or, more particularly, how I, the writer of these words, ultimately was able to consolidate “my thoughts” into a more concise verbalizing using what I call a new way of thinking that embraces “the word”, “the symbol” and “the image” more than just “a word”, “a symbol” and “an image”. To be sure, in “the beginning” of the first “verbal reality” there was “the word”, “the symbol” and “the image”. Yet, in that “verbal beginning”, “each word”, “each symbol” and “each image” as it emerged from “the body” in a manner coordinated by “its brain” was something of substance much more than simply a “word”, a “symbol” or an “image” (or “the word”). Each being a vibration whose meaning was associated (and still is associated) with something of substance that lies beneath it....a underlying something of substance that dwells in an underlying reality” whose true nature these writings seek to identify.